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اقتصادی

عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی: 

تا  زمانی  که به مردم پول می دهند، 
مشکلات اقتصادی حل نمی شود

عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی گفت: اصلاح روند پرداخت یارانه ها نیاز به 
یک برنامه و سیاست گذاری داردکه به وسیله متخصصان و اقتصاددان انجام شود؛ تا زمانی 

که مردم به این صورت پول می گیرند، نمی توان مشکلات کلان اقتصادی را حل کرد. 
جمشید پژویان با اشاره به سایه سنگین یارانه ها روی اقتصاد کشور، اظهار داشت: اصلا 
قرار نبوده که از ابتدا یارانه نقدی به مردم بدهند؛ یک چنین چیزی یک مساله ناباورانه 
و غیرقابل قبول در دنیا است. عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی با بیان این که 
در هیچ کجای دنیا به کل مردم سر ماه یک مبلغی را نمی دهند، افزود: حالا شاید در 
کشورهای کوچک که درآمد نفتی شان 3، 4 برابر ایران است، در این رابطه کارهایی 
می کنند، ولی در چارچوب اقتصاد ایران، یعنی اقتصادی که 70 میلیون متقاضی یارانه 
دارد و دارای منابع و امکانات فراوان است، این نوع تصمیم گیری و سیاست های مدیریتی 
اقتصادی در طول سال های گذشته غلط بوده است. پژویان با اشاره به اتخاذ سیاست 
پرداخت یارانه های نقدی در دولت احمدی نژاد، تصریح کرد: نتیجه این گونه سیاست ها 
به این جا رسیده که ما امروز در جایی قرار گرفتیم که اصلا محق آن نیستیم. ما به جایی 
رسیدیم که به مردم یارانه و پول می دهیم. آخر سر برای چه یارانه می دهیم؟ عضو هیات 
علمی دانشگاه علامه طباطبایی عنوان کرد: اصل نظریه ای که هدفمند کردن یارانه ها را 
مطرح کرد، این بود که باید اصلاح ساختاری اقتصادی صورت گیرد و قیمت های نسبی 
اصلاح شود. پژویان ادامه داد: در واقع بسیاری از اقلام مثل نفت، گاز و... قابل صادرات 
بودند، اما قیمت شان پایین بود و به همین دلیل مصرف شان در کشور افزایش یافته بود. 
حالا این که ما این اقلام را با قیمت های پایین می دهیم، به عبارتی داریم یارانه به کسانی 
می دهیم که بیشترین استفاده از این کالاها را دارند. وی گفت: این در شرایطی است که 
بعد از اجرای قانون هدفمند کردن یارانه ها قرار شد یک پولی به مردم برای جبران این 
افزایش قیمت ها داده شود. کاری ندارم به این که این کار درست بود یا غلط، ولی این 

موضوع دلیل نمی شود که مادام العمر ادامه پیدا کند.
ایجاد ساختار باثبات اقتصادی

عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی افزود: مساله اساسی این است که برای 
حمایت مردم به یک ساختار اقتصادی باثبات و یک سازمان تامین اجتماعی باثبات 
نیاز است. در واقع به یک سازمان تامین اجتماعی ای نیاز است که بخواهد تمام پوشش 
حمایتی را برای مردمی که نیازمند هستند، فراهم کند؛ مثل همه جای دنیا. پژویان 
متذکر شد: شما اگر به این سیستم ها در کشورهای دیگر سر بزنید، می بینید سازمان 
تامین اجتماعی با سازوکاری که دارد، از کسانی که صدمه می بینند و بیکار می شوند و 
نیازمند هستند، حمایت می کنند. اما سازمان تامین اجتماعی ما چنین رویکردی را ندارد 
و به سیستم حمایتی توجه ندارد. در نتیجه شرایط این گونه می شود که دولت مجبور 
است ماهانه میلیاردها تومان پول خرج کند. عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی با 
تاکید بر این که دولت دوازدهم باید در رابطه با پرداخت یارانه های نقدی سیاست را تغییر 
دهد، تصریح کرد: مگر این شرایط را می شود ادامه داد؟ کدام کشور در دنیا وجود دارد 
که به تمام مردم بخواهد ماهانه مبلغی را بدهد؟ این اصلا در کجای دنیا قابل قبول است؟ 
تحت چه نظریه اقتصادی می توان یک چنین چیزی را پذیرفت؟ پژویان با تاکید بر این که 
مدیریت اقتصادی دولت در این جا اهمیت زیادی دارد، عنوان کرد: من قبلا گفته ام که 

باید یک سیستم نظام تامین اجتماعی برقرار شود.
وی با بیان این که اقتصاد کشور را می شود به راحتی با یک برنامه اقتصادی درست 
نجات داد، متذکر شد: اصلا ادامه روند پرداخت یارانه ها امکان ندارد. اگر این روند ادامه 
پیدا کند، باید با تورم آن را اصلاح کنید؟ چطور می شود این کار را کرد؟ این مشکل 
قبلی بوده است. عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی ادامه داد: دولت ناتوان است 
از این که یارانه را روی مواد غذایی و... بدهد؛ در صورتی که همچنان تورم بالا می رود و 

ارزش یک مرغی که یارانه بگیر می خرید، تبدیل به یک ران مرغ و حتی کمتر می شود.
و  برنامه  یک  به  نیازمند  یارانه ها  پرداخت  روند  اصلاح  کرد:  خاطرنشان  پژویان 
سیاست گذاری است که به وسیله متخصصان و اقتصاددانان انجام شود. تا زمانی که مردم 

به این صورت پول می گیرند، نمی توان مشکلات کلان اقتصادی را حل کرد.

معاون بازاریابی و فروش سایپا :

سه خودرویی که هفته آینده گران می شود 
معاون بازاریابی و فروش سایپا گفت: قیمت محصولات خانواده پراید، تیبا و ال ۹0 از 

هفته آینده افزایش می یابد. 
رضا تقی زاده اظهار کرد:  مصوبه شورای رقابت در زمینه افزایش قیمت محصولات 
به ما ابلاغ شده اما این ابلاغیه دارای ابهاماتی است که قرار شد در جلسه توجیهی با 
شورای رقابت در هفته جاری در این مورد صحبت شود. وی با بیان اینکه با رفع ابهامات 
قیمت محصولات خانواده پراید، تیبا و ال ۹0 از هفته آینده افزایش می یابد، خاطرنشان 
کرد: تا روز اعلام قیمت های جدید این محصولات با قیمت های فعلی عرضه خواهند 
شد و خودروهایی که دعوتنامه آنها از روز اعلام قیمت های جدید به بعد صادر  شود با 
قیمت های جدید عرضه خواهند شد. معاون بازاریابی و فروش سایپا درباره میزان افزایش 
قیمت ها، اظهار کرد: طبق مصوبه شورای رقابت میانگین افزایش قیمت محصولات 
خانواده پراید و تیبا ۱.۲۵ درصد و خانواده ال ۹0 معادل 3.۵ درصد خواهد بود. وی 
ادامه داد: در مجموع شورای رقابت میزان افزایش قیمت پراید ۱3۱ را ۱.۹ درصد، 
پراید ۱۱۱ معادل 0.۵3 درصد، تیبا اس ایکس ۱.۹۲ درصد، تیبا هاچ بک ۲.7۸ درصد 
و ال ۹0، پارس تندر و ساندرو را 3.۵۱ درصد تعیین کرده است. تقی زاده افزود: این 
درصدها به نرخ پایه خودرو اضافه می شود و علاوه بر نرخ پایه به مواردی چون مالیات 
بر ارزش افزوده خودرو که مربوط به دولت است نیز اضافه خواهد شد بنابراین میزان 
نهایی افزایش قیمت ها مقداری بیشتر از درصدهای اعلامی خواهد بود. وی اظهار کرد: 
در این زمینه از شورای رقابت انتظار داریم به گونه ای برنامه ریزی کند که از سال  آینده 
قیمت جدید خودروها مانند باقی کالا و خدمات در ابتدای سال تعیین شود نه مانند رویه 
فعلی بعد از گذشت چند ماه از سال جدید، تعیین شود. معاون بازاریابی و فروش سایپا 
گفت: عرضه دو خودروی ساینا اتوماتیک و کوئیک از ابتدای مهر ماه آغاز خواهد شد. در 
عرضه این محصولات جدید سعی شده کیفیت خودروهای تحویلی متناسب با خواست 
مشتریان باشد. وی ادامه داد: دلیل وجود حاشیه قیمت در خانواده محصولات ال ۹0 
مانند ساندرو و پارس تندر به دلیل آن است که رنو متناسب با میزان تامین قطعات، 
سهمیه تولید در هر کشور را تعیین می کند و برای ایران نیز سهمیه خاصی در نظر گرفته 
است که البته پاسخگوی میزان تقاضا نیست. تقی زاده افزود: درواقع رنو سهمیه تولید 
محصولاتش را به گونه ای تنظیم می کند که عرضه کمتر از تقاضا بوده و در نتیجه اختلاف 
بین قیمت کارخانه و بازار برای محصولات ایجاد شود در حالیکه این اختلاف قیمت به 
ضرر خودروساز است. وی با بیان اینکه به عنوان مثال اختلاف بین قیمت کارخانه و بازار 
ساندرو استپ وی باعث شده که خیلی از افراد به دنبال خرید این خودرو باشند، اظهار 
کرد: این وضعیت تنها باعث ایجاد دردسر و البته بروز شبهات برای خودروساز می شود. 
معاون بازاریابی و فروش سایپا ادامه داد: به عنوان مثال برخی این شبهه را مطرح می کنند 
که خرید خودروهایی چون ساندرو استپ وی از سوی کارمندان سایپا صورت می گیرد 
و به همین دلیل مشتریان امکان خرید این محصول را پیدا نمی کنند در حالیکه در 
همین مورد خاص سازمان بازرسی کل کشور به مدت چهار ماه این موضوع را برررسی و 
سرانجام تایید کرد که حتی یک دستگاه ساندرو استپ وی از سوی کارمندان و یا حتی 
نمایندگی های فروش سایپا خریداری نشده است. وی در رابطه با دلیل عدم تمدید 
قرارداد تولید تندر ۹0 از سوی شرکت رنو، اظهار کرد: در این زمینه هیچ مشکلی وجود 
ندارد. بازار ایران برای رنو مهم است به گونه ای که تولید محصولات خانواده تندر ۹0 طبق 

روال ادامه داشته و حتی افزایش یافته است.

رئیس کمیسیون اقتصادی :

در شرایط جنگ اقتصادی ورود کالاهای مشابه 
تولید داخل توجیه ندارد

رئیس کمیسیون اقتصادی  گفت: قراربود وزارت صنعت، معدن و تجارت  تا خردادماه 
سال جاری گزارشی مبنی بر کالاهای تولید داخل به مجلس شورای اسلامی بدهد تا 

بعد از جمع بندی به بحث ممنوعیت واردات کالاهای مشابه تولید داخل ورود کنیم. 
محمدرضا پور ابراهیمی درخصوص تهیه لیست کالاهای مشابه تولید ملی ، اظهار 
داشت: قراربود وزارت صنعت، معدن و تجارت  تا خردادماه سال جاری گزارشی مبنی 
بر کالاهای تولید داخل به مجلس شورای اسلامی بدهد تا بعد از جمع بندی به بحث 
ممنوعیت واردات کالاهای مشابه تولید داخل ورود کنیم.نماینده مردم کرمان و راور در 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ممنوعیت ورود کالاهای مشابه تولید داخل به کشور 
فراوانی می کند، گفت: همچنین باعث می شود پس از بررسی کالاهای تولید داخل و 
واردتی از ورود کالای که مشابه آن با کیفیت خوب در کشور تولید می شود وارد نکنیم.

این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه از ورود آن دسته از کالاهایی 
که مشابه آن در کشور تولید می شود و کیفیت آن از متوسط به بالا است جلوگیری کنیم، 
اضافه کرد: به عنوان مثال کشور ما بهترین تولیدکننده شکلات و شیرینی منطقه هستیم 
و صادرات می کنیم ولی متاسفانه شاهد واردات این قیبل کالاها و بیسکوئیت از اروپا 
هستیم.رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه واردات این 
نوع کالاها در شرایط جنگ اقتصادی موجود به نفع کشور نیست و خروج ارز کشور بخاطر 
این نوع کالاها با هیچ ادبیاتی قابل توجیه نیست، خاطرنشان کرد: هدف از تهیه لیست 

ممنوعیت کالاهای مشابه تولید ملی جلوگیری از اینگونه مسائل است.

 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به وجود تحریم های فروش محصولات پتروشیمی 
در سال ۹۱ ـ ۹۲ گفت: فردی قرار بود با دور زدن تحریم ها ۱۲0 میلیون دلار از این 
محصولات را فروخته و پولش را برگرداند. با پیگیریهای صورت گرفته تا امروز مقداری از 
این پول را گرفته ایم اما هنوز 300 میلیارد باقی مانده است. دو شب پیش شنیدم این آقا 
ملاقات هایی با برخی دارد، جلساتی می گذارد و روابط پیچیده ای را شاهدیم. امروز اعلام 

می کنم که حواسشان باشد، افشاگری می کنم.
علی ربیعی در اولین کنگره مجمع عالی کانون های بازنشستگی کشوری خطاب به روسای 
کانون ها با بیان اینکه شما به دولت رای دادید تا برنامه هایش را ادامه دهد گفت: اگر قسمت 
شد و خدا خواست و در دولت دوازدهم خدمتتان بودیم سعی می کنیم برنامه های مرتب و 
خوبی داشته باشیم؛ اگر هم لازم شد وصیتی برای بعدی ها بنویسیم، تاکید می کنیم مسیر 
ریشه کنی فقر و حفظ رفاه، کرامت و حقوق انسانی ادامه یابد. ربیعی با بیان اینکه زمانی که 
دکتر روحانی در زمان انتخابات درباره بازنشستگان سخن می گفت خوشحال بودم که این 
اهمیت و جایگاه پررنگ شده است و مورد توجه است افزود: مباحثی که در انتخابات مطرح 
شد را به فال نیک می گیرم و نشان می دهد باید به سمتی برویم که فقر را ریشه کن کنیم. 
پیام های روشنی وجود داشت که شما به آن مسیر رای دادید. توزیع مناسب درآمد، رفاه و 
حفظ حقوق انسان ها، حفظ کرامت انسان ها و دور کردن فقر از آنها جزو اصولی است که هم 

رهبری بر آن تاکید دارند و هم در برنامه های دولت دوازدهم آمده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه اگر قسمت شد و خدا خواست و در دولت 
دوازدهم خدمتتان بودیم سعی می کنیم برنامه های مرتب و خوبی داشته باشیم گفت: اگر هم 

لازم شد وصیتی برای بعدی ها بنویسیم، تاکید می کنیم این مسیر ادامه یابد.
ربیعی ادامه داد: روزی که به وزارتخانه آمدم دیدم تلقی از صندوق درست نیست و 

صندوق تبدیل به یک کارپردازی شده بود و این ماهیت صندوق نبود. برنامه ریزی کردیم 
و روی ایده ای برای صندوق کار کردیم. وی افزود: در کنار کسانی که کارهای خوبی انجام 
می دهند، کسانی هم هستند که باید آنها را به خاطر کارهای نکرده دوست داشت، کسی که 

پسرعمه اش را در صندوق مدیر جایی نمی گذارد تا بخورد را هم باید دوست داشت.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه تصویر صندوق ها فاصله زیادی با اهداف عالیه 
ما دارد گفت: فقط پرداخت حقوق و مستمری بازنشستگی همه معنای صندوق نیست. 
تاکید کردیم صندوق ها کاهش ریسک بازنشستگی را مدنظر داشته باشند. ریسک مسکن، 
ریسک درمان و حتی ریسک انزوای اجتماعی هم مدنظر است. در تغییرات نسلی با نوعی 

انزوای سالمندی روبرو می شویم که باید برای رفع آن نهادسازی کرده و به آن پاسخ دهیم.
وی ادامه داد: سالمند باید زندگی سالم اجتماعی را در دوران بازنشستگی خود تجربه 

کند. بازنشسته معضل نیست و رفتارهای ما با صندوق ها در پنج دهه گذشته مشکل است.
ربیعی با بیان اینکه نظریه داشتن در کار مهم است در حالی که در کشور کمتر به آن توجه 
می شود اظهار کرد: نظریه ما این بود که صندوق را به مثابه حیات اجتماعی بازنشسته دیدیم. 
باید سیاست بازنشستگی را تدوین و دنبال کنیم. پایدار کردن منابع صندوق ها هم هدف 
بعدی است. هفت میلیون و 400هزار فرد 60 سال به بالا داریم. وی ادامه داد: در صندوقها 
با فقدان آینده نگری روبرو بودیم و روزی که باید بدهی ها به صندوق ها پرداخت می شد، 
شرکت هایی را تهاتر کردند. در صندوق فولاد یکسری شرکت رو به ورشکستگی را تحویل 
دادند. ما حاضریم دارایی ها را بگیرند و پول نقد بدهند. نباید شرکت ها را به سمت خصولتی 

برد. متاسفانه به جای نقد این سیاست ها خود صندوق ها را نقد می کنند.
ربیعی با اشاره به اینکه جلسه ای با رییس جمهور داشتیم و تصمیماتی گرفتیم که خروج 
از بنگاههای ناکارآمد مهمترین آن بود گفت: طرح نهایی را تقدیم رییس جمهور خواهم کرد 

و معتقدیم باید جایی برویم که بیشترین سودآوری را داشته باشیم.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه بیشترین زجر ما این است که انتصابات 
سفارشی در برخی شرکت ها نداشته باشیم گفت : تعهد اخلاقی با خدا و مردم داشتیم تا 
جایی که توانستیم شما را روز قیامت در قبال اموال صندوق ناظر بدانیم. بنای ما حفظ 

استقلال صندوق بازنشستگی بوده است.
وی افزود: برخی انگ خصولتی به صندوق می زنند و نمی گویند طبق کدام تحلیل های 
اقتصادی سخن می گویند. سهم سرمایه گذاری کل صندوق های ما در کشور کمتر از ۹ 
درصد است. در سال گذشته بدون ریالی افزایش سرمایه، توانستیم 3000 میلیارد تومان 
وارد صندوق بازنشستگی کنیم. برای بیمه تکمیلی دولت پولی به صندوق نداد اما آن را 

مدیریت کردیم.

در اولین کنگره مجمع عالی کانون های بازنشستگی کشوری  مطرح شد

هشدار ربیعی برای افشاگری 300 میلیاردی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو 
قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
۱- رای شماره ۱3۹66033000۲00۸666 مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۲۱۱443000۲00۲۲7۲ خانم زهرا راستگو فرزند 
حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱07/۵0 مترمربع پلاک شماره ۱۱0 فرعی 
از ۱۹34 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 3۵73(
۲- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱3۸0 مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲00۹777 آقای محمد محمدی فرزند 
محمد جعفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۲0 مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹6۱ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از عباس جواهری.)م الف 3۵۸0(
3- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱746 مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲0۱۱۹۵۲ آقای سید احمد موسوی 
فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 7۲/۹0 مترمربع پلاک شماره ۱06 فرعی 
از ۲۵70 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 3۵۸۱(
4- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱0434 مربوط به پرونده 
شعبانی  محرمعلی  آقای  کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲00۱۱۲7 
فرزند صفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۸۸ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۲0۹ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از علی محمد سلیمانی .)م الف 3۵۸3(
۵- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱۹4۲ مربوط به پرونده 
شعبانی  محرمعلی  آقای  کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲00۱۱3۸ 
فرزند صفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۸۸ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۲۲0۹ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از علی محمد سلیمانی.)م الف 3۵۸۲(
6- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۲۲74 مربوط به پرونده 
عروجی  مصطفی  آقای   ۱3۹۱۱۱443000۲0۱۵۵3۲ کلاسه 
فرزند شعبانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۵6 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 
فرعی از ۲3۸۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سیف اله نامدار .)م الف 3۵۸4(
7- رای شماره ۱3۹66033000۲00۱4۵۱ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۲۱۱443000۲00۱44۱ آقای محسن سلمی فرزند 
حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 46 مترمربع پلاک شماره ۱43 فرعی از ۲46۵ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 3۵۸۵(
۸- رای شماره ۱3۹۵6033000۲03۸۲۹۸ مربوط به پرونده 
امامعلی  حکمعلی  آقای   ۱3۹۱۱۱443000۲0۱3۲33 کلاسه 
زاده فرزند امامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت ۱60/60 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از ۱۸33 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید حسین شریفی.)م 

الف 3۵۸7(
پرونده  به  مربوط  شماره ۱3۹66033000۲0۱۱۹6۸  رای   -۹
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲00۸۸4۹ آقای قدم علی شیری فرزند 
حیدرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 6۵ مترمربع پلاک شماره ۱0۵ فرعی از ۱۹۵0 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از ابوالفضل امانی .)م الف 3۵۹0(
۱0- رای شماره ۱3۹66033000۲006۹6۵ مربوط به پرونده 
فرزند  ترابی  جواد  آقای   ۱3۹۱۱۱443000۲0۱0466 کلاسه 
محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت 60/۱3 مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۹4۹ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از محمدابراهیم شاکری و محمدرضا شاکری و 

زهرا شاکری .)م الف 3۵۹۸(
۱۱- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱040۹ مربوط به پرونده 
منتظری  هادی  آقای   ۱3۹۱۱۱443000۲0۱۸3۲0 کلاسه 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن  فرزند حسین در قسمتی 
احداث بنا شده به مساحت 36 مترمربع پلاک شماره ۵0 فرعی 
از ۲744/۲7۵۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از وراث حسین منتظری.

)م الف 360۲(
۱۲- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۲۲۲4 مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲0007۱۱ آقای هوشنگ دارائی فرزند 
خدامراد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۸۲/۸0 مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱774 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از محمدعلی عبداللهی.)م الف 3۵۹۹(
۱3- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۲۲3۸ مربوط به پرونده 
آبادی   کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲0۱۸6۱۲ خانم صغرا عباس 
فرزند قلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۱۱۱/40 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از ۱۹3۵ 
و ۱۹37 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد اسلامی پور .)م الف 360۹(
۱4- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۲۱6۹ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲0۱۲۸37 آقای علی حسن شعبانی 
فرزند ابراهیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
فرعی  مترمربع پلاک شماره 4۹  به مساحت 4۱/60  بنا شده 
از ۲7۲4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 3۵7۱(
۱۵- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱7۱۸ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲0۱۱0۸۱ آقای گلعلی عزیزی فرزند 
عروجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱33/6۲ مترمربع پلاک شماره ۱۲۵ فرعی 
از ۱۹47 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 36۱4(
۱6- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱43۱ مربوط به پرونده 
ذوالفقاری  محمد  آقای   ۱3۹۱۱۱443000۲0067۸3 کلاسه 
فرزند یوسفعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۱۲0 مترمربع پلاک شماره ۱۹۵ فرعی 
از ۲36۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 36۱7(
۱7- رای شماره ۱3۹66033000۲0046۱۲ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲0۱۲04۱ آقای حمداله شکرپور فرزند 
مرتضی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۹۵/۲۵ مترمربع پلاک شماره  فرعی از ۱۸۵6 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از کبری موسوی حرمی .)م الف 36۱۹(
۱۸- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱۹74 مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲0074۲4 خانم سهیلا شریفی فرزند 
علی اوسط در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۱۱۸/۸۲ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۱7۸7 و ۱7۸۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 36۲۱(

۱۹- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱۸۵4 مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲00۹۹7۸ آقای احمد وثیقی روشن 

فرزند حسینعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت ۵7  مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۲۱7۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از مرتضی میرزائی و محمدحسین قاسمی 

اصیل.)م الف 360۵(
۲0- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱40۸ مربوط به پرونده 
لذا  واحدیان  آقای سعید  کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲007777 
مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ آقای سعید واحدیان فرزند 
عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ششدانگ 6۱ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۲۲۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از پرتو بیگدلی آذری.)م الف 3630(
۲۱- رای شماره ۱3۹66033000۲0۱۱4۱۱ مربوط به پرونده 
کلاسه ۱3۹۱۱۱443000۲00777۹ آقای حمید واحدیان لذا 
مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ آقای حمید واحدیان فرزند 
عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ششدانگ 6۱ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۲۲۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از پرتو بیگدلی آذری .)م الف 36۲۹(
۲۲- رای شماره ۱3۹66033000۲007۲۲6 مربوط به پرونده 
محمدی  زهرا  خانم   ۱3۹۱۱۱443000۲0۱30۹۱ کلاسه 
فلاورجانی فرزندرمضان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 6۹/40 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از باقیمانده ۱۹۱6 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م 

الف 363۲(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر 
آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون 

مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/05/10
 تاریخ انتشار دوم: 1396/05/25
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3۹66033000۱00۵۲3۲ شماره  رای   -۱
۱3۹۲۱۱443000۱00۲۸06 آقای یدالله عبدیان فرزند حسین در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 4۹/۲۵ مترمربع پلاک شماره ۱/۲4۵ اصلی واقع در 
قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از سید مجید راوند احدی از وراث سید نصراله راوند.)م الف 36۱0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3۹66033000۱0067۹6 شماره  رای   -۲

۱3۹۲۱۱443000۱003306 آقای اصغر اسمعیل زاده فرزند صفر در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ۱۵0 مترمربع پلاک شماره ۱0۹۱3 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف 

)36۱3
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3۹66033000۱004۲۱۸ شماره  رای   -3
در  فرزند رضا  مقدم  آقای محمدمیرزا حسینی   ۱3۹۱۱۱443000۱0037۲6
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۵4/3۹ مترمربع پلاک شماره ۱0۵4۱/۱ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری 
مع الواسطه از وراث عبدالحسین چاوشی احدی از وراث سیدعلی چاوشی.)م الف 

)36۲۸

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/05/10 تاریخ انتشار دوم: 1396/05/25
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
رای اصلاحی

۱-رای شماره ۱3۹66033000۲0۱0۱6۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۵۱۱443000۲00۱۵۱0 خانم فرشته صباغ فرزند 
حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۲/۵0 مترمربع پلاک شماره 364 فرعی از 

۱۸7۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی اژدر علی صباغ کردخوری .)م الف 3۲44(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار : 1396/5/10
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان بپلاک ۹/۱۸۸ فرعی از ۱0۹۲3 اصلی واقع در بخش یک ثبت قم اراضی بلوار 
صدوق-ک ۲0-۸ متری میره ای- پلاک 37/۱ که بنام آقای محسن کیهانیان فرزند حسین میباشد ، در جریان ثبت است که 
بعلت تبصره واحده ماده ۱3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ 
قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده طی وارده ۱/۱۱۲۹۲ –۹6/۵/۹ تحدید حدود پلاک مذکور 
در روز یکشنبه مورخ ۹6/6/۵ ساعت ۸/۵ الی ۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا 
به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی 
ار تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین طبق ماده ۲0 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد 
شد ضمنا تبصره ماده مصوب 73/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم 

دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید./ق )م الف 366۸(
اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تاریخ انتشار:1396/05/10

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۵ شورای حل اختلاف قم که در اجرای احکام به شماره ۱0/۹6ج /403 ثبت گردیده له محمد 
رمضانی علیه روح ا... عابدینی که محکوم علیه محکوم است به پرداخت 37/7۸۱/6۵۲ ریال در حق محکوم له و تادیه حقوق 
اجرائی به نفع دولت که محکوم له در راستای استیفاء محکوم به اقدام به توقیف امتیاز خط همراه 0۹۱۲6۵۱0۱۵۸ محکوم 
علیه نموده که کارشناس 6/۵00/000 ریال ارزیابی نموده .مقرر گردید خط فوق الذکر در تاریخ ۹6/06/04 ساعت ۹/30 الی ۱0 
صبح به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده 
حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از اموال  را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این 
اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی 
که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد .برنده مزایده باید ۱0% ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی را قبل از یک ماه 

پرداخت نماید. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
حسن کاظمی
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم

اجرائیه
مشخصات محکوم له/محکوم لهم

۱- نام : صفی اله -  نام خانوادگی : جعفری- نام پدر : سیف اله- نشانی : قم -آذر -۲0 متری زاویه - کوچه ۱3 - پلاک ۵ 
۲- نام: محسن - نام خانوادگی: جعفری- نام پدر: سیف اله- نشانی : قم -آذر - ۲0 متری زاویه - کوچه ۱3 - پلاک ۵

3-نام: حسین - نام خانوادگی: جعفری - نام پدر : سیف اله - نشانی : قم -آذر - ۲0 متری زاویه - کوچه ۱3 - پلاک ۵  
مشخصات محکوم علیه/محکوم علیهم

۱- نام: ژیلا - نام خانوادگی: تبریزی- نام پدر: محمود- نشانی: مجهول المکان
۲-نام: رضا - نام خانوادگی: تبریزی-نام پدر: محمود - نشانی: مجهول المکان

3-نام: مهرناز - نام خانوادگی: تبریزی-نام پدر: محمود-  نشانی: مجهول المکان 
4-نام: فاطمه - نام خانوادگی: تبریزی- نام پدر: محمود-نشانی: مجهول المکان

۵- نام: مهدی - نام خانوادگی: تبریزی- نام پدر: محمود- نشانی: مجهول المکان
6-نام: مرضیه - نام خانوادگی: خازنی- نام پدر: حسین- نشانی: مجهول المکان

محکوم به: 
بسمه تعالی

مربوطه  دادنامه  شماره  و   ۹۵0۹۹۸۲۵۱6000۵7۸ شماره  کلاسه  به  مربوطه  حکم  اجرای  درخواست  بموجب 
۹60۹۹7۲۵۱60000۲۵ حکم به الزام محکوم علیهما ۲ تا 7 به حضور در یکی از دفاتر اسناد رسمی جهت تنظیم سند رسمی 
انتقال نسبت به 66 سهم مشاع از 370 سهم پلاک 4۸۱ فرعی و 33 سهم از 370 سهم پلاک ثبتی 4۸3 فرعی هر دو از ۱0۹33 
و ۱0۹34 اصلی واقع در بخش یک قم )سهم هر یک از محکوم لهم به میزان مساوی (.ضمنا حق الاجرا طبق تعرفه اخذ گردد. 

لازم به ذکر است رعایت تبصره ۲ ماده 306 از قانون آیین دادرسی مدنی الزامی است.
محکوم علیه مکلف است از تاریخ ابلاغ اجرائیه

۱- ظرف ده روز مفاد آنرا بموقع اجرا گذارد )ماده 34 قانون اجرای احکام مدنی (.
۲- ترتیبی برای پرداخت محکوم به بدهد. 

3- مالی معرفی کند که اجرا حکم و استیفا محکوم به از آن میسر باشد. چنانچه خود را قادر به اجرای مفاد اجراییه نداند باید 
ظرف سی روز کلیه اموال خود را شامل تعداد یا مقدار و قیمت همه اموال منقول و غیر منقول ، به طور مشروح مشتمل بر میزان 
وجوه نقدی که به هر عنوان نزد بانکها و موسسات مالی و اعتباری ایرانی یا خارجی دارد به همراه مشخصات دقیق حسابهای مذکور 
و کلیه اموالی که او به هر نحو نزد اشخاص ثالث دارد و کلیه مطالبات او از اشخاص ثالث و نیز فهرست نقل و انتقالات و هر نوع 
تغییر دیگر در اموال مذکور از زمان یک سال قبل از طرح دعوای اعسار به ضمیمه دادخواست اعسار به مقام قضائی ارائه نماید والا 

به درخواست محکوم له بازداشت می شود )مواد ۸ و 3 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی ۱3۹4(. 
4- خودداری محکوم علیه از اعلام کامل صورت اموال به منظور فرار از اجرای حکم، حبس تعزیری درجه هفت را در پی دارد.

)ماده 34 قانون اجرای احکام مدنی و ماده ۲0 ق.م.ا و ماده ۱6 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی ۱3۹4(
۵- انتقال مال به دیگری به هر نحو با انگیزه فرار از ادای دین به نحوی که باقیمانده اموال برای پرداخت دیون کافی نباشد 
موجب مجازات تعزیری درجه شش یا جزای نقدی معادل نصف محکوم به یا هر دو مجازات می شود.)ماده ۲۱ قانون محوه اجرای 

محکومیت مالی ۱3۹4(. 
6- چنانچه صورت اموال پس از مهلت سی روز ارائه شود آزادی محکوم علیه از زندان منوط به موافقت محکوم له یا تودیع وثیقه 

یا معرفی کفیل توسط محکوم علیه خواهد بود.)تبصره ۱ ماده 3 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی ۱3۹4(" )م الف 3۵۱4(
مدیر دفتر شعبه 24 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم - قاسمی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



سه شنبه -دهم مردادماه ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 444339
ورزشی

پیشرفت سازمان لیگ در »برنامه ناریزی«

 بی نظم ترین مراسم فوتبال

مراسم برترین های فصل گذشته فوتبال ایران درحالی برگزار شد که سازمان لیگ 
اوج بی نظمی را به نمایش گذاشت تا جایی که مجری مراسم اهدا کننده جایزه را 

نمی شناخت!
مراسم معرفی برترین های فوتبال ایران یکشنبه شب در سالن همایش های برج 
میلاد آغاز شد و نیمه های شب و در اولین ساعات بامداد روز دوشنبه در حالی به پایان 
رسید که برخی حاضرین در سالن چرت می زدند و برخی هم محل را ترک کرده 

بودند و طبیعتا مردم هم خواب بودند! 
درحالی که در کارت های دعوت مدعوین اعلام شده بود مراسم از ساعت ۲0:30 
آغاز خواهد شد و ساعت ۲3 هم به پایان خواهد رسید، این مراسم به طور جدی 
از ساعت ۲3 آغاز شد! البته سازمان لیگ که قبل از این هم برنامه ریزی اش را به 
تلویزیون سپرده بود این بار هم »بله قربان گوی« تلویزیون شد و اجازه داد تا مسئولان 

آنتن زنده برایش تصمیم بگیرند.
همین سازمان لیگ که اختیار برنامه ریزی مراسم هایش و خیلی از بازیهایش را به 
تلویزیون سپرده است، می خواهد حق فوتبال را از تلویزیون بگیرد و پیگیر گرفتن حق 
پخش تلویزیونی است! البته وقتی سازمان لیگ به فکر درآمدزایی از تبلیغات و برخی 
نیز به دنبال بردن نفع شخصی از این مراسم هستند، طبیعی است که بقیه موارد 
نادیده گرفته می شود و تنها به فکر راضی کردن اسپانسر و نفع بردن اشخاص هستند.
سازمان لیگ که فرصت ۸4 روزه فاصله بین دو لیگ برای معرفی برترین ها را از 
دست داد، در اقدامی عجیب که جزو نقاط ضعف این سازمان است مراسم برترین های 
لیگ شانزدهم را پس از برگزاری هفته اول لیگ هفدهم برگزار کرد! اتفاقی که حتی 
در لیگ های درجه پنج آسیا هم رخ نمی دهد و فقط باید آن را جزو برنامه هاریزی های 

عجیب سازمان لیگ ایران قلمداد کرد.
جدا از دیر برگزار شدن مراسم باید به چیدمان این مراسم هم اشاره کرد که در اوج 
بی نظمی و بی برنامگی انجام شد چرا که مجری مراسم حتی نمی دانست چه کسانی 
قرار است جوایز برترین ها را اهدا کنند. او حتی یکی دو نفر از مهمانانی که قرار بود 

جایزه را اهدا کنند نمی شناخت و از آنها خواست خودشان را معرفی کنند!
نکته دیگر اینکه کسانی که جوایز را اهدا کردند افراد سرشناس و شناخته شده 
فوتبال نبودند و اکثر آنها مسئولان سازمان لیگ بودند که این هم جزو نقاط ضعف 

این مراسم بود.
به این موارد باید اظهار نظر عجیب مهدی طارمی را هم اضافه کرد که گفت کت 
و شلواری که پوشیده و رنگش فرق می کند و اندازه اش هم سایز او نیست سفارش 
سازمان لیگ بوده! شلوار طارمی به قدری کوتاه بود که چهره زشتی از مرد سال فوتبال 
ایران به نمایش گذاشت. این درحالی است که برای تامین همین کت و شلوارها 

فاکتورهای آنچنانی صادر می شود!
به نظر می رسد سازمان لیگ که هر سال باید شرایط بهتری در برگزاری چنین 
مراسم هایی داشته باشد، هر روز پسرفت می کند و بیشتر از اینکه به فکر آبروی فوتبال 
باشد به فکر پرکردن جیب برخی افراد از کنار اسپانسر و مسائل حاشیه ای است و 

خیلی به کیفیت مراسم ها فکر نمی کند.
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال که از نظم و انضباط حاکم بر سازمان لیگ 
سخن گفت ای کاش به همین مراسم نگاهی خریدارانه می کرد تا متوجه شود آن 

چیزی که بویی از آن به مشام نمی رسد نظم در سازمان لیگ است. 
ای کاش مهدی تاج به فکر تعریف بی مورد از سازمان لیگ کمی به زیردستان 
خود در این سازمان یاد می داد که باید برای برگزاری چنین مراسم هایی کمی نظم 
و هماهنگی داشته باشند تا آبروی فوتبال مقابل چشم میلیون ها بیننده به حراج 

گذاشته نشود. 

خبر بد برای فدراسیون فوتبال و تیم ملی؛ 

لغو بازی دوستانه ایران- لهستان در آلمان

در حالیکه کارلوس کی روش مشغول برنامه ریزی برای دیدارهای دوستانه مناسب 
است، یک دیدار مهم برای تیم ملی فوتبال ایران در راه آماده سازی جام جهانی لغو 

شد.
همانطور که همه می دانند کارلوس کی روش در حال برنامه ریزی برای تیم ملی 
فوتبال ایران جهت هر چه بهتر آماده شدن در راه آماده سازی جام جهانی روسیه 

است.
در این راه او چهار بازی دوستانه را برای تیم ملی فوتبال ایران در نظر گرفته است. 
بازی اول مقابل روسیه است که قرار است مهرماه امسال برگزار شود. بازی دوم تیم 
ملی در آلمان مقابل لهستان برنامه ریزی شده بود. بازی سوم هم قرار است در سوئد و 
در شهر استکهلم با تیم ملی شیلی انجام شود. بازی چهارم هم ایران – سوئد است که 

هنوز محل برگزاری آن معلوم نیست اما به احتمال زیاد برگزار خواهد شد.
بازی ایران - روسیه که حتما برگزار می شود و کی روش خبر داده بود که برگزاری 
این بازی اوکی شده است اما بازی مقابل لهستان در آلمان به خاطر برگزار نشدن دربی 

در آلمان و نامه فدراسیون فوتبال ایران به فدراسیون فوتبال آلمان لغو شده است.
فدراسیون فوتبال آلمان که تا پیش از این برای برگزاری بازی تیم ملی مقابل 
لهستان در آلمان اوکی داده بود، حالا به فدراسیون فوتبال اعلام کرده که نمی تواند 
پذیرای تیم ملی فوتبال ایران در بازی دوستانه اش مقابل لهستان باشد. این بازی قرار 

بود ۵ اکتبر ۲0۱7 یا همان ۱3 مهر ۹6 در آلمان برگزار شود.
پس از اینکه فدراسیون فوتبال برای برگزاری دربی دوستانه به فدراسیون فوتبال 
آلمان نامه داد و از طرف آلمانی خواست شرایط برگزاری دربی را فراهم کنند، 
فدراسیون فوتبال آلمان برای برگزاری دربی دوستانه شرایط را مهیا کرد و حتی  

پلیس آلمان امنیت بازی را تضمین کرد اما ماجرا به سمت و سوی دیگری رفت.
فدراسیون فوتبال ایران اعلام کرد به دلیل برگزاری سوپر جام و آماده نشدن شرایط 
برگزاری بازی در بیله فیلد، دربی در آلمان برگزار نمی شود. نامه دوم فدراسیون فوتبال 
ایران به فدراسیون فوتبال آلمان باعث شده تا طرف آلمانی از طرف ایرانی به فیفا 
شکایت کند. آلمانی ها اعلام کرده اند که هیچ تیمی از ایران، چه باشگاهی و چه ملی و 

در هر رده سنی، حق برگزاری اردو و بازی دوستانه در آلمان را ندارند!
اینکه چرا فدراسیون فوتبال ایران به جای دو باشگاه استقلال و پرسپولیس به 
فدراسیون فوتبال آلمان نامه نوشته می تواند یک سوال مهم باشد. دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس با زیرکی پای خود را از این ماجرا کنار کشیده اند هر چند اسپانسر بازی 
عقیده دارد که باشگاه پرسپولیس پس از لغو دربی باید غرامت بدهد. سوال بعدی این 
است که چرا فدراسیون فوتبال با این دو نامه، این زمینه را فراهم کرده که فدراسیون 
فوتبال آلمان از فدراسیون فوتبال ایران به فیفا شکایت کند و در این وضعیت بد مالی، 

فدراسیون فوتبال ایران با جریمه و محرومیت احتمالی مواجه شود؟
مطمئنا لغو بازی مهم با لهستان به دلیل ارسال نامه درخواست فدراسیون فوتبال 
ایران از فدراسیون فوتبال آلمان،کارلوس کی روش را به شدت عصبانی خواهد کرد 
چرا که تیم ملی یک بازی مهم را با حریفی خوب از دست می دهد و البته فدراسیون 
فوتبال هم احتمالا با جریمه روبرو خواهد شد چرا که قرارداد بازی مقابل لهستان هم 
ظاهرا بسته شده و حالا به دلیل ریجکت کردن آلمانی ها، ممکن است لهستانی ها 

خواهان گرفتن غرامت از فدراسیون فوتبال ایران شوند!

رئیس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال گفت:وزن پرونده بازیکنان استقلال که به تیم ملی 
نرفتند آن چنان سنگین نیست اما دوستان آن چنان قضیه را بزرگ کردند که وزن اجتماعی 

پرونده بالا رفت.
اسماعیل حسن زاده رئیس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در گفت وگو با برنامه تهران 
ورزشی در پاسخ به این سوال که آیا کمیته انضباطی در لیگ جدید تنبیهات را مشابه سال های 
گذشته انجام می دهد یا خیر، گفت: مطمئناً در سال جدید اتفاقات خوبی رخ می دهد. در وهله 
اول منتظر هستیم آئین نامه جدید ابلاغ شود اگرچه تا این لحظه از مجاری قانونی آئین نامه 

ابلاغ نشده است.
وی افزود: تا زمانی که آیین نامه جدید نیامده باید با آیین نامه قدیمی کار کنیم و امیدواریم 
هرگونه اطلاع رسانی و جلوه های آئین نامه جدید را به محضر اهالی فوتبال ارائه کنیم. از طرفی 
انتظار داریم فصل جدید متفاوت باشد چون توصیه های قبل از فصل صورت گرفته و مدیران، 
کادر فنی و بازیکنان این علم را دارند که نسبت به اجرای آیین نامه های انضباطی کوشا باشند.

حسن زاده تأکید کرد: خوشبختانه هفته اول لیگ برتر در کمترین مشکل انضباطی و رفتار 
غیر ورزشی انجام شد و یکی دو مورد جزئی بود که به زودی به آن رسیدگی خواهیم کرد. 
خوشبختانه هفته اول نوید این را می دهد که هفته های آتی با کمترین حاشیه ادامه پیدا کند.

رئیس کمیته انضباطی در خصوص ناراحتی باشگاه استقلال گفت: تازه ترین مطلب این است 
که ما تلاش می کنیم که رأی را صادر کنیم و اگر امروز رأی تایپ و آماده ابلاغ شد، آن را اعلام 
کنیم. مسلماً اگر برای ۱4 تیم دیگر اتفاق می افتاد مسائل به این شکل پیش نمی رفت، متأسفانه 
دوستان کم لطف هستند و برخی مسائل را بر نمی تابند. آنها در ادبیاتشان مرتب می گویند ما با 

دیگران فرق می کنیم اما آئین نامه انضباطی و مقررات برای همه است.
 وی افزود: اگر آبادانی، تبریزی، گیلانی و یا حتی تیم شهر جم باشد برای ما فرقی ندارد و توقع 
ما این است که به عوامل تشکیلاتی فدراسیون احترام بگذارند بخصوص ما که در رکن قضایی 
هستیم انتظار داریم اعتراض ها و صحبت ها از طریق قانون صورت بگیرد نه اینکه با انتشار بیانیه 
یا خدای ناکرده با سخن پراکنی. وزن پرونده بازیکنان استقلال که به تیم ملی نرفتند مشخص 

است و پرونده آن چنان سنگین نیست اما دوستان آن چنان قضیه را بزرگ کردند که وزن 
اجتماعی پرونده بالا رفت و حتی در برخی از جاها مسائل اخلاقی و احترامات هم از بین رفت. 
امیدوارم ما تصمیم خوبی بگیریم چون کل بحث پرونده این بود وقتی همه برای تیم ملی و 

موفقیتش تلاش می کنند باشگاه و باشگاه هایی نباید چوب لای چرخ تیم ملی بگذارند.
رئیس کمیته انضباطی در پاسخ به این سوال که آیا از مقامات بالاتر فدراسیون فشاری 
برای رأیی که قرار است امروز صادر شود وارد خواهد شد یا خیر، گفت: من بارها گفته ام که 
خصوصیت اخلاقی شخص من حقیر که 7 سال است که در فدراسیون هستم این گونه نیست 
که رأی فرمایشی را تحمل کند. در این 7 سال یک بار هم نشده که کفاشیان و تاج اعمال نظر 
کنند یا گرا بدهند که رأی به چه شکل باشد. اگر خبرنگاری از مهدی تاج در مورد رأی سئوال 
می پرسد او پاسخ می دهد ولی مطمئن باشید رأی برخواسته از استناد همکاران خودمان خواهد 
بود و هیچ وقت استقلال و هویت قضایی خودمان را مخدوش نخواهیم کرد ولی فرق اساسی 
که همیشه وجود دارد این است که واقعاً تیم های بزرگ و مقامات مسئولش احساس خاصی 

دارند و حتی بعد از تصمیم گیری ما را تهدید می کنند!
وی ادامه داد: وقتی برای تیم های شهرستانی تصمیم می گیریم تهدیدی در کار نیست ولی 
در مورد استقلال و پرسپولیس به خصوص در مورد رأی اخیر توأمان از بیرون و از طریق برخی 
افراد به نوعی صحبت می کنند که ما دانه درشت هستیم و ما با بقیه فرق می کنیم، امیدوارم 

این فرهنگ از بین برود. این تیم ها هرچقدر بزرگ باشند باید قانون را بیشتر رعایت کنند.
حسن زاده در خصوص نشست خبری علیرضا منصوریان بعد از بازی با نفت آبادان و اظهارات 
سرمربی آبی پوشان و همچنین شایعاتی که پیرامون توهین منصوریان به تماشاگران نفت 
آبادان شنیده می شود گفت: قرار ما با عزیزانمان در سازمان لیگ این است که بلافاصله گزارش 
مسابقات به دست ما برسد تا ظهر روز گذشته به دست ما گزارشی نرسیده و احتمال می دهم 
صحبت هایی که شما کردید در گزارش داوری بیاید ولی تا این لحظه اطلاعاتی از این جزئیات 

نداریم.
وی درخصوص اظهارنظر افتخاری و اینکه مدعی شده بود بعد از نشست با تاج بازیکنان 
بخشیده می شوند، گفت: چون سئوال شما دقیقاً به رأیی که ما صادر می کنیم ارتباط دارد شما 
را به رأیی که صادر خواهیم کرد انتقال داده و باید اشاره کنم که ما ماده ۸3 قانون آئین نامه 
انضباطی فیفا را می دانیم و از اتفاقات هم باخبر هستیم. اگر روز 3۱ خرداد که اولین نامه به 
باشگاه استقلال ارسال شد خیلی راحت به ما می نوشت که بازیکن به تیم ملی نمی دهیم 
چون روز فیفادی است قطعاً اتفاقات بهتری می افتد ولی وقتی توافقی حاصل می شود و باشگاه 
استقلال در تنها نامه اش به ما می گوید که فلان بازیکن را به ما نمی دهد پس آن زمان استدلال 
ما گویای همه چیز خواهد بود. دلیل اینکه ما در مورد باشگاه استقلال تحقیق می کنیم چون 
آنها تیم ملی را تحریم کرده اند، مستندات منطقی و قانون پسند مطمئن هستم اهالی فوتبال 

بعد از صدور رأی ما به شفافیت موضوع پی خواهند برد.
حسن زاده در پاسخ به این سوال که آیا این رأی به استقلال کمک خواهد کرد یا خیر، گفت: 
تمام آرای کمیته انضباطی با هدف کمک به فوتبال و اصلاح وضعیت آن است. مطمئن باشید 

رأی ما زوایای بسیار مثبتی خواهد داشت.
وی در پاسخ به این سوال که چرا تراکتورسازی از استفاده بازیکنانش محروم نشد، گفت: 
این سوال تکراری است اما اگر مقامات تیم ملی از باشگاه تراکتورسازی شکایت می کردند ما 
آن را پیگیری می کردیم ولی آنها مکاتبات زیادی انجام دادند و باشگاه تراکتورسازی در اختیار 
نداشتن بازیکنانش را پیش کشید و فدراسیون هم قبول کرد کمااینکه برای استقلال هم چنین 
مسئله ای پیش آمده و قرار بود استقلالی ها 3-4 بازیکن به تیم ملی بدهند ولی در نهایت به 
یک بازیکن ختم شد. به هرحال وقتی تیم ملی از ناحیه یک بازیکن آسیب دید از آنها شکایت 

صورت گرفت.
حسن زاده در پایان درخصوص اینکه استقلالی ها مدعی هستند نامه ها را به فدراسیون داده اند، 
گفت: یک نامه بیشتر نیست که در تاریخ ۲4 آقای افتخاری به فدراسیون ارائه کرد و صورتجلسه 

کادر فنی استقلال ضمیمه آن در پرونده موجود است.

 به جای سخن پراکنی، به قانون احترام بگذارند!

حسن زاده: استقلالی ها قضیه را خیلی بزرگ کردند
 در سئول جا افتاده ام

شفیعی: آرزویم دعوت به تیم ملی 
فوتبال است

مدافع ایرانی تیم اف سی سئول کره جنوبی اعلام کرد چند 
روز دیگر با بهبودی مصدومیتش به تمرینات تیمش برمی گردد.

خالد شفیعی  درباره شرایطش در لیگ کره جنوبی، آینده خود، 
احتمال دعوت شدنش به تیم ملی فوتبال و برخی مسائل دیگر 

صحبت هایی را انجام داد که ماحصل آن را در ادامه می خوانید:
با وضعیت شهر سئول خو گرفته ام

شرایط خوبی در کره جنوبی دارم. خوشبختانه در شهر سئول جا 
افتاده ام و اینجا زندگی ام روی روال افتاده است. خوشبختانه موفق 
شدم همسرم را هم به کره بیاورم و از لحاظ شخصی مشکلی در 
این کشور ندارم. امیدوارم از نظر فوتبالی هم شرایط برایم مهیا شود 

و بتوانم روزهای خوبی را سپری کنم.
مصدومیت شرایطم را سخت کرد

با توجه به اینکه من نیم فصل لیگ کره جنوبی به اف سی سئول 
پیوستم و از طرفی از نظر بدنی خودم شرایط چندان مناسبی 
نداشتم، طبیعی بود که کمی زمان ببرد تا به سایر بازیکنان تیم 
کره ای از نظر بدنی برسم. تلاش زیادی انجام دادم و حتی یک 
بازی نسبتا خوب نیز کردم اما مصدومیتی که برایم پیش آمد، 

کمی کار را سخت کرد.
چند روز دیگر برمی گردم

مصدومیت من از ناحیه همسترینگ است که دچار کشیدگی 
شدید شدم. به همین خاطر مدتی دور از تمرینات هستم. با این 
حال خوشبختانه روز به روز به شرایط خوب نزدیک می شوم و 
انشاءالله طی روزهای آینده به تمرینات گروهی اف سی سئول 

برمی گردم و می توانم برای تیمم به میدان بروم.
سطح لیگ کره جنوبی بالا است

سطح لیگ کره جنوبی واقعا بالا است. بازیکنان خیلی خوبی در 
کی لیگ حضور دارند و رقابت سنگینی برای حضور در ترکیب 
وجود دارد. با این حال دست از تلاش برنمی دارم و نهایت سعی 
خودم را به کار می گیرم تا به ترکیب اصلی اف سی سئول راه 
پیدا کنم. امیدوارم بتوانیم همراه با اف سی سئول نتایج خوبی 

کسب کنیم.
دوست دارم در اروپا بازی کنم

بی تردید دوست دارم در تیم های اروپایی فوتبال بازی کنم. در 
وهله اول به عنوان یک بازیکن ایرانی نهایت تلاشم را خواهم کرد تا 
در لیگ کره جنوبی موفق و مهره موثری باشم. تمام هدفم در حال 
حاضر بازی کردن و درخشش در ترکیب اف سی سئول است و  
بعد از آن دیگر هرچه خدا بخواهد پیش می آید. امیدوارم در آینده 

شرایط بهتری برایم رقم بخورد.
امیدوارم کی روش دعوتم کند

بازی کردن در تیم ملی فوتبال آرزوی هر بازیکنی است و من نیز 
از این قاعده مستثنی نیستم. کارلوس کی روش مربی بزرگی است 
و بزرگی اش را در ایران به همه ثابت کرده است. او نشان داده به 
بازیکنانی که در خارج از کشور بازی می کنند اهمیت می دهد و 
امیدوار هستم به اردوی بعدی تیم ملی دعوت شوم. با این وجود 
اگر در لیست کی روش باشم با جان و دل برای موفقیت تیمم به 
میدان می روم و اگر هم دعوت نشوم برای تیم ملی کشورم آرزوی 

موفقیت می کنم.

همین  اگر  که  نکنند  فراموش  ستاره ها 
آنها  هیچ گاه  شاید  نبودند  والیبال  عاشقان 
از  خبری  و  نداشتند  جایگاهی  چنین  هم 

قراردادهای چشم گیر باشگاهی نبود.
غلامی های والیبال این روزها خبرسازترین 
بازیکنان تیم ملی ایران هستند؛ مسعود دیرتر 
از زمان تعیین شده به تمرینات می رسد و 
عادل  می شود،  جریمه  فنی  کادر  سوی  از 
هم لباس از تن درمی آورد و به حالت قهر 
تمرینات را ترک می کند. شاید اتفاقی که 
که  و جریمه ای  افتاد  غلامی  مسعود  برای 
برای او در نظر گرفته شد )یک جلسه بیرون 
از تمرین( با هم سازگاری داشت، اما حرکت 
عادل غلامی و تصمیمی که هنوز درمورد وی 

گرفته نشده، جای بحث های بسیار دارد.
شاگردان ایگور کولاکوویچ این روزها خود را 
برای حضور در مسابقات انتخابی جهان آماده 
می کند و تا همین روز گذشته همه چیز روی 
نظم پیش می رفت، اما یک لحظه عصبانیت 
و غفلت کار را خراب کرد. اتفاقی که دقیقاً 
با دعوت از خبرنگاران برای پوشش تمرینات 
تیم ملی و مصاحبه با اعضای تیم ملی والیبال 

مصادف شد.
و  غلامی  درگیری  خبر  که  مخاطبانی 
را  غلامی  عادل  قهر  نهایت  در  و  موسوی 

خواندند قطعاً بسیار متعجب شدند و هزاران 
تحلیل متفاوت و رنگارنگ به اذهان متبادر 
شد، اما واقعیت این است که درگیری این 
دو بازیکن که اتفاقات هم باشگاهی بوده و 
بسیار با هم دوست هستند آنقدر شدید نبود، 
بلکه رفتار بعدی غلامی که همان ترک اردو 
به حالت قهر بود، کار را خراب کرد! عادل 
درگیری  دلیل  به  تمرین  اواخر  در  غلامی 
لفظی با موسوی و اختلافی که بر سر ارنج 
بین آنها پیش آمد، پیراهن خود را از تن در 
آورده و محل تمرین را به حالت قهر ترک 
کرد. تمرین تیم ملی برای چند دقیقه تحت 
تاثیر قرار گرفت، اما پس از آن کار به همان 
جدیت ادامه پیدا کرد. به هر حال نمی توان 
کتمان کرد که والیبال را با هر متر و معیاری 
که بسنجیم، همین ستاره های کنونی اینقدر 
بین مردم محبوب کردند. چه از زمان یزدانی 
خرم استارت این کار زده شد و چه زمانی 
که نسل های قبلی و مربیان داخلی و خارجی 
زیادی تلاش کردند؛ به هر حال عامه مردم 
والیبال را حالا بخاطر سعید معروفش، امیر 
مجتبی  و  قائمی  فرهاد  سیدش،  غفورش، 
عادل  و  عبادی پور  میلاد  و  میرزاجانپورش 
این  که  کاری  دارند.  دوست  غلامی اش 
جهان  و  آسیا  در  ایران  والیبال  با  ستاره ها 

کردند، هیچکس نتوانسته بود پیش تر انجام 
دلایل  به  کاری  که  می کنیم  تاکید  دهد. 
درخصوص  و  نداریم  گذشته اش  اتفاقات  و 
شرایط کنونی والیبال ایران صحبت می کنیم؛ 
کنیم  سوال  والیبال  درمورد  جوانان  از  اگر 
تک تک ستاره ها را حتی شاید با ریزترین 

اطلاعات فردی شان بشناسند.
موفقیت های سال های اخیر والیبال ایران 
همین ها  کردند.  خلق  ستاره ها  همین  را 
کاری کردند که بارها و بارها نشاط عمومی 
به جامعه تزریق شود. همه و همه بابت تک 
تک لحظات شادی که این ستاره ها برای مان 
خلق کردند از آنها ممنون هستیم، اما بدون 
شک هیچکس تاب دیدن جنجال و حاشیه 
در این والیبال را ندارد. خانواده های علاقمند 
همچون  خبرهایی  شنیدن  با  والیبال  به 
»قهر غلامی« دلسرد می شوند و وای به روز 
رشته ای که مردم به سمتش نیاند و حامی اش 
اگر  که  نکنند  فراموش  ستاره ها  نباشند. 
همین عاشقان والیبال نبودند شاید هیچ گاه 
آنها هم چنین جایگاهی نداشتند و خبری 
از قراردادهای چشم گیر باشگاهی نبود! حالا 
که والیبال پس از پشت سر گذاشتن روزهای 
بسیار سخت به جایگاه شایسته ای در آسیا 
پوشان  ملی  می رود  توقع  رسیده  جهان  و 

کمی بیشتر از گذشته مراقب رفتارهایشان 
باشند. یک لحظه غفلت آنها می تواند یک 
داشته  همراه  به  برای شان  پشیمانی  عمر 
باشد. هر چند که بارها در جریان رقابت های 
لیگ شاهد بدرفتاری همین ستاره ها بود ه ایم، 
بی  بسیار فرق می کند.  بار شرایط  این  اما 
بار  احترامی به جایگاه و پیراهن تیم ملی 

روانی بسیار منفی به جامعه تزریق می کند.
رفتاری که عادل غلامی در جریان تمرین 
انجام داد، تعابیر و نظریه های مختلفی ایجاد 
کرده است. می گویند کولاکوویچ مربی است 
که تبحر خاصی در تغییر نسل دارد و به گفته 
خودش در مسابقات جام قهرمانان قاره ها در 
ژاپن حتماً از بازیکنان جوان تر استفاده خواهد 
شد تا هم کمبودهای تیم ملی برطرف شود و 
هم بتوانم توانایی جوانان والیبال ایران را بهتر 
نمایش داده شود. برخی ها بر این باورند که 
صحبت از جوانگرایی موجب شده تا برخی از 
باتجربه های تیم ملی که خاطرات خوبی هم 
از آنها در ذهن است احساس خطر کرده، زود 
از کوره در رفته و رفتارهای پرخاشگرانه ای 

داشته باشند.
به هر حال از زمانی که ایگور کولاکوویچ 
به ایران آمده صدها تحلیل درمورد عملکرد 
که  است  گفته شده  و  نوشته  رفتار وی  و 
خیلی از آنها او را ادامه دهنده راه کواچ و 
حتی لوزانو می دانند؛ یعنی معتقد هستند که 
او کاریزمای کافی را ندارد و به ستاره ها باج 
می دهد! شاید رفتاری که غلامی در جریان 
تمرین و مقابل چشم خبرنگاران انجام داد، 
فرصتی مهم برای ایگور و دستیارانش باشد 
تا به تمام این حرف و حدیث ها خاتمه دهند. 
تصمیمی که در مورد غلامی گرفته می شود 
فراوانی  منفی  و  مثبت  تبعات  بدون شک 
خواهد داشت، اما می تواند عیار واقعی کادر 

فنی را نشان دهد.
این والیبال و این ستاره ها با رفتارهای دیروز 
و امروز، مسیر خروج از قلب های مردم را در 
پیش گرفته اند. آنها که روزگاری با درخشش 
خود از دیوار بلند بی اعتنایی ها پریدند و به 
همان سرعت  با  حالا  رسیدند،  مردم  قلب 
راه خروجی  و  بازمی گردند  را  آمده  مسیر 
را در پیش گرفته اند. خروجی که برای آنها 
جای  مردم  قلب های  بود.  خواهد  پرهزینه 
ستاره های مردم دار، فروتن و متواضع است. 
کاش یک نفر به ستاره های از چشم افتاده  و 

از نفس افتاده این را یادآوری کند.
کولاکوویچ: عکس العملی که از غلامی 

سر زد، شایسته تیم ملی نبود
گفت:  ایران  والیبال  ملی  تیم  سرمربی 
عکس العمل عادل غلامی شایسته تیم ملی 
نیست و در واقع این بازیکن خودش تمرین 

تیم ملی را ترک کرد.
ایگور کولاکوویچ درباره اقدام عادل غلامی 
در ترک تمرین روز یکشنبه تیم ملی والیبال 
اظهار داشت: روز گذشته تمرینات به طور 
معمول در حال برگزاری بود که ناگهان اواخر 
تمرین بین عادل غلامی و یکی از بازیکنان 
درگیری لفظی پیش آمد که منجر به تذکر 
ایگور کولاکوویچ شد و سپس ناگهان غلامی 

لباسش را درآورد و زمین را ترک کرد.
وی تصریح کرد: چنین اتفاقاتی همیشه در 
ورزش پیش می آید و اصلًا دلیل این دعواها 
هم مهم نیست. اما عکس العملی که از عادل 
غلامی سر زد، شایسته تیم ملی نبود. این 
رفتار در حد یک بازیکن در رده ملی نیست. 
از رفتار وی اینگونه تعبیر می شود که وی 
واقع  در  ندارد.  را  ملی  تیم  در  بازی  قصد 

غلامی خودش تیم ملی را ترک کرد.
سرمربی تیم ملی والیبال تاکید کرد: رفتار 
غلامی بسیار اشتباه بود. من به او به عنوان 
یک انسان و یک بازیکن احترام می گذارم، اما 
قبل از هر چیز برای تیم ملی ایران و زندگی 
کاری خود در ایران احترام قائلم. اینجا تیم 
ملی والیبال ایران است. وی افزود: در دوران 
رفتار  درک  بر  سعی  همیشه  مربیگری ام 
اشتباه  غلامی  رفتار  این  اما  دارم  بازیکنان 
بزرگی بود که مرتکب شد. او حتی به تذکرات 
من هم توجه نکرد و سعی نکرد این موضوع 
را حتی با من درمیان بگذارد. سرمربی تیم 
ملی والیبال درباره جایگزین عادل غلامی در 
تیم ملی والیبال گفت: در پست مدافع میانی، 
بازیکنانی هستند که جایگزین او شوند. علی 
شفیعی یکی از این بازیکنان است که برای 

او مقدمات سفر به ترکیه را فراهم می کنیم.
عادل  محرومیت  مدت  درباره  کولاکوویچ 
در  دعوت  امکان  و  ملی  تیم  از  غلامی 
سال های آینده گفت: ترجیح می دهم فعلًا 
در مورد آینده حرف نزنم چون آینده برای 
هر کسی مبهم است. نکته قابل تامل برای 
من این است که معنای این رفتار او چه بوده 

است؟!

حاشیه های اخیر تیم ملی والیبال

یک لحظه غفلت
 یک عمر پشیمانی!

ستاره شیلیایی آرسنال، گرچه به بازی کردن دوباره برای پپ گواردیولا 
برای  را  تمام تلاش خود  اما  بوده،  ناامید 

پیوستن به سیتی انجام می دهد.
 ۲۱7 تاکنون  منچسترسیتی 
میلیون پوند در تابستان خرج کرده 
و با توجه به قوانین فیرپلی مالی، 
احتمال جذب الکسیس سانچس 
دور از انتظار به نظر می رسد زیرا 
وی قیمتی حداقل ۵0 میلیون پوند 
را خواهد داشت.  ستاره شیلیایی به 
این علت، گرچه از پیوستن خود به سیتی 
ناامید است اما برای بازی کردن دوباره زیرنظر پپ گواردیولا تلاش 
می کند. او می خواهد با رد پیشنهاد آرسنالی ها، علاقه خود را به ترک از 
امارات نشان داده و رضایت توپچی ها را بگیرد. پپ گواردیولا در زمان هدایت 
بارسا، الکسیس را در سال ۲0۱۱ از اودینزه خریداری کرد یک سال از قرارداد 
الکسیس باقی مانده و این ستاره ۲۸ ساله، حقوق 400 هزار پوند در هفته 
را درخواست کرده ولی آرسنال تنها با 300 هزار پوند موافقت کرده است. 
ارزش سانچس حدود ۵0 میلیون ذکر شده و باید دید آیا سیتی توانایی 

پرداخت این مبلغ را با توجه به قوانین فیفا دارد یا خیر!؟

آدام لالانا، هافبک لیورپول معتقد است که آمادگی دنیل استوریج برای 
لیورپول مثل خرید دو بازیکن با کیفیت 

است. هر چند که شایعاتی در مورد 
حضور استوریج در پاری سن ژرمن 
و وستهام شنیده می شد، مهاجم 
لیورپول  در  نهایت  در  انگلیسی 
ماند و در بازی های اخیر آمادگی 
داده  نشان  از خود  بالایی  بسیار 

است. حال آدام لالانا به تمجید از 
او پرداخت و او را مثل دو خرید جدید 

خواند. او گفت:" استوریج در پیش فصل 
فوق العاده بود. او خیلی آماده به نظر می رسد و مثل دو خرید 

جدید است. اگر بتوانیم او را در زمین نگه داریم می تواند به گلزنی ادامه 
دهد. او یک بازیکن کلاس جهانی است. او با فرمی فوق العاده از تعطیلات 
بازگشته، بار دیگر آماده است. او فصل آینده بسیار خوب کار خواهد کرد. این 
را حس می کنم. نمی توان قیمتی روی او قرار دارد. هر فوتبالیستی مصدوم 
می شود، جردن هندرسون هم در سال های اخیر روزهای سختی را پشت 
سر گذاشته است. ما گزینه های زیادی پیش رو داریم و باید همه را آماده 

نگه داریم، کسی چه می داند چه اتفاقاتی پیش روست؟ "

نیمار، مهاجم پاری سن ژرمن ، روز سه شنبه در تست های پزشکی باشگاه پاری سن ژرمن شرکت خواهد 
کرد.

روزنامه الوطن چاپ قطر مدعی شد که نیمار پس از تور آمریکا به همراه هم تیمی هایش به بارسلونا سفر 
نخواهد کرد و راهی قطر خواهد شد تا با ناصر الخلیفی، رئیس باشگاه پاری سن ژرمن دیدار کند.

او امروز برای یک برنامه تبلیغاتی به چین سفر خواهد کرد و پس از آن راهی قطر خواهد شد که در انجا 
تست های پزشکی را انجام دهد.

این موضوع همچنین توسط روزنامه مارکا نیز تایید شده و این روزنامه نزدیک به رئال مادرید نیز معتقد 
است که نیمار فردا تست های پزشکی یووه را پشت سر می گذراند. بارسا اعلام کرده که تنها در صورتی که 
بند فسخ نیمار پرداخت شود، می تواند جمع بارسایی ها را ترک کند. با این حال خطر محرومیت توسط کمیته 

فیرپلی مالی  آنها را تهدید می کند و باید دید که این روند به کجا خواهد رسید.
در حقیقت خزانه داری فرانسه ممکن است هزینه این انتقال را تا 300 میلیون یورو افزایش دهد ولی این 
در حالیست که اگر آنخل دی ماریا، جولین درکسلر، آدرین ربیوت یا وراتی وارد این معامله شوند، مالیاتی به 
آن تعلق نخواهد گرفت. حال باید دید که پاری سن ژرمن کدام بازیکن را در این انتقال راهی بارسا خواهد 

کرد و در نهایت سرنوشت این انتقال به کجا خواهد رسید.
علاوه بر گزارش روزنامه الوطن، امروز روزنامه اسپورت نزدیک به باشگاه بارسلونا نیز با تیتر "او می رود"، 

جدایی نیمار را تایید کرده است.
با توجه به اتفاقات اخیر و درگیری نیمار با هم تیمی هایش و حواشی که او همواره در بارسا داشته، مدیران 
بارسا به این جمع بندی رسیده اند که تلاشی در جهت حفظ او انجام نداده و مخالفتی با خرید او توسط 

پاری سن ژرمن انجام ندهند.

 نیمار در دوحه، پاریسی می شود لالانا: استوریج مثل دو خرید جدید استتلاش الکسیس برای پیوستن به سیتی
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مراقب خطرات مصرف زیاد
 این میوه تابستانی باشید

درصورت عدم آلرژی به گیلاس، این میوه باز هم به ندرت باعث عوارض جانبی 
به عنوان  یا  فراوان  به مقدار  خواهد شد. مصرف گیلاس 

بخشی از یک رژیم غذایی سرشار از فیبر ممکن است 
اثرات نامطلوبی داشته باشد.

میوه  این  گیلاس،  به  آلرژی  عدم  درصورت 
باز هم به ندرت باعث عوارض جانبی خواهد 
به  یا  فراوان  مقدار  به  گیلاس  مصرف  شد. 
عنوان بخشی از یک رژیم غذایی سرشار از 
فیبر ممکن است اثرات نامطلوبی داشته باشد. 

برای پیشگیری از این عوارض جانبی و اطمینان 
ازتامین نیاز روزانه بدن به موادمغذی، گیلاس و 

سایر میوه ها را به اندازه ی توصیه شده مصرف کنید.
عوارض جانبی مرتبط با فیبر

گیلاس حاوی مقدار بالایی فیبر است، به طوریکه در هر فنجان 3 گرم فیبر 
وجود دارد. اگرچه بعید به نظر می رسد این مقدار فیبر باعث بروز عوارض جانبی 
شود اما اگر این میوه به عنوان بخشی از یک رژیم غذایی با درصد فیبر بالا مصرف 
شود، به ویژه زمانیکه مقدار فیبر دریافتی به سرعت افزایش یابد؛ علائمی مانند گاز 
روده، کرامپ های شکمی و نفخ را به دنبال خواهد داشت. براساس مرکز پزشکی 
دانشگاه کالیفرنیا در سان فرانسیسکو، رژیم غذایی با درصد فیبر بالا حاوی ۲۵ تا 
30 گرم فیبر در روز است. مواد غذایی حاوی فیبر علاوه بر گیلاس شامل انواع میوه، 

سبزیجات، غلات، آجیل، دانه ها و حبوبات می شود.
کمبودهای تغذیه ای

اگرچه گیلاس حاوی مواد مغذی است اما درصورتیکه به جای سایر مواد مغذی 
ضروری بدن مصرف شود کمبودهای تغذیه ای را به دنبال خواهد داشت. گیلاس 
غنی از منابع کربوهیدرات مانند قند طبیعی، فیبر، ویتامین C و پتاسیم بوده اما فاقد 
میزان کافی از ویتامین ها، مواد معدنی، پروتئین غذایی و چربی های اشباع نشده 
است. با این وجود در صورتیکه گیلاس به میزان توصیه شده در یک رژیم غذایی 

متعادل مصرف شود منجر به کمبودهای تغذیه ای نخواهد شد.
آلرژی

در صورت آلرژی به گیلاس، احتمال عوارض جانبی ناخوشایند یا حتی در مواردی، 
خطرناک وجود دارد. براساس آکادمی آسم، آلرژی و ایمونولوژی امریکا، آلرژی به 
گیلاس به صورت حس بسته شدن راه گلو، تنگی نفس و کهیر ظاهر می شود. 
درصورت مشاهده هر کدام از این علائم بعد از مصرف گیلاس، از خوردن این میوه 
اجتناب کرده و به پزشک مراجعه کنید. لازم به ذکر است در صورت داشتن آلرژی 

به گیلاس ممکن است به سایر میوه ها نیز آلرژی داشته باشید.
میزان توصیه شده

در صورتیکه حتی به گیلاس آلرژی ندارید، این میوه را براساس میزان توصیه 
شده روزانه به عنوان بخشی از یک رژیم غذایی متعادل مصرف کنید تا از عوارض 
جانبی ناشی از مصرف زیاد گیلاس و کمبودهای تغذیه ای پیشگیری شود. براساس 
دستورالعمل غذایی امریکا، در یک رژیم غذایی روزانه با ۱600 کالری انرژی، می توان 
یک و نیم فنجان گیلاس دریافت کرد. همچنین در یک رژیم غذایی با مصرف روزانه  
۲000 کالری انرژی و در رژیم غذایی ۲۸00 کالری، به ترتیب میزان توصیه شده 

مصرف گیلاس دو فنجان و دو فنجان و نیم است.

تضعیف عصب شنوایی با استفاده مداوم از 
هندزفری

عضو هیأت مدیره انجمن گوش، گلو و بینی گفت: استفاده بیش از ۵، 6 ساعت 
از هندزفری در طول روز عصب شنوایی را ضعیف می کند و این کاهش شنوایی 

برگشت پذیر نیست و درمان نخواهد شد.
علیرضا جعفری عضو هیأت مدیره انجمن گوش، 

گلو و بینی  در خصوص خطرات استفاده مداوم از 
هندزفری، گفت: استفاده از هندزفری می تواند 
در  زیرا  شود  خارجی  گوش  عفونت  سبب 
گوش  وارد  را  خارجی  جسم  یک  حقیقت 
با  با پخش آهنگ  این هندزفری  می کنیم. 
شنوایی  حلزون  و  عصب  روی  بلند  صدای 

اثر می گذارد و به مرور باعث کاهش شنوایی 
می شود.

وی افزود: گفته می شود استفاده بیش از ۵، 6 ساعت 
در طول روز از هندزفری، عصب شنوایی را ضعیف می کند 

اما ما توصیه می کنیم در طول روز بیشتر از یک ساعت استفاده نشود. این کاهش 
شنوایی برگشت پذیر نیست و درمان نخواهد شد.

جعفری، اضافه کرد: از آنجایی که هندزفری در هر فضایی قرار داده می شود خود 
عامل انتقال عفونت به پوست داخل گوش است، این پوست بسیار نازک و حساس 

است و سبب عفونت کانال خارجی می شود.
عضو هیأت مدیره انجمن گوش، گلو و بینی در خصوص علایم عفونت گوش، 
با بلع و فشار روی گوش بیشتر می شود  گفت: احساس درد شدید که همراه 

همچنین گاهی همراه با ترشحات خفیفی است. 
وی راه درمان این عفونت را بسته به علت ایجاد عفونت دانست و گفت: مهمترین 
راه درمان، مصرف آنتی بیوتیک است اما حتماً باید توسط متخصص معاینه شود تا 

علت ایجاد آن مشخص شود. 
جعفری نشانه های ایجاد عفونت در گوش را این گونه بیان کرد: احساس درد و پری 
گوش و احساس کاهش شنوایی و اگر این عفونت درمان نشود سبب ترشح مایعی در 
گوش میانی می شود، چسبندگی ایجاد کرده و اثر خود را روی استخوان های گوش 

خواهد گذاشت که امکان دارد در مواردی با هیچ درمانی کاهش شنوایی برنگردد.

این 3 خوراکی کم چرب خطرناکند!
هیچ انکاری وجود ندارد که مصرف برخی چربی ها برای سلامت شما مضر است: 
چربی های ترانسف روغن های گیاهی و ... خطر ابتلا به بیماری های مزمن را بیشتر 

می کنند و منجر به اضافه وزن و بیماری های قلبی می شوند.
اما واقعیت این است که برخی افراد سراغ خوراکی 

هایی می روند که میزان چربی موجود در آنها صفر 
است حتی کوچکترین اثری از چربی های سالم 

در آنها دیده نمی شود. 
به عبارت دیگر اجتناب از مصرف آجیل، 
روغن زیتون، آووکادو و دیگر چربی های سالم 
می تواند 6 مخاطره جدی برای سلامتی شما 

به همراه داشته باشد:
ناباروری: مطالعات ثابت کرده اند که مصرف 

کم چربی باعث ناباروری و عدم تعادل هورمونی در 
زنان می شود. مطالعات دیگر حاکی از آنند که رزیم های 

کم چرب می توانند بر دوره های منظم قاعدگی تاثیر منفی بگذارند. مردان هم در 
این میان ایمن نیستند و رژیم های کم چرب سطح تستوسترون را در آنها کاهش 

می دهد.
افسردگی: آیا می دانستید که 60 درصد مغز شما را چربی ها تشکیل داده اند و 
لایه چرب در مغز شما بر خلق و خوی شما تاثیر می گذارد؟ رژیم های کم چرب 
باعث کاهش سطح چربی مغز شده و در نتیجه افزایش خطر ابتلا به افسردگی را 

به همراه دارند. 
علاوه بر این، کمبود اسیدهای چرب امگا 3 منجر به ابتلا به بیش فعالی، 
اختلال دو قطبی و اسکیزوفرنی می شود. البته در اینجا منظور چربی های مفید 
است چرا که مصرف بیش از حد چربی های مضر، خود عامل تشدید افسردگی 

است.
تضعیف سلامت قلب: سالها اعتقاد بر این بود که مصرف زیاد چربی باعث 
افزایش خطر ابتلا به بیماری قلبی و سکته مغزی می شود. اما مطالعات اخیر ثابت 
کرده اند افرادی که از رژیم غذایی مدیترانه ای مبتنی بر چربی های مفید پیروی 

می کنند، با کاهش ریسک ابتلا به دیابت، بیماری قلبی و چاقی مواجهند.
جذب کم مواد مغذی: چربی ها جذب مواد مغذی را بهبود می بخشند. افزایش 
مصرف چربیهای مفید به شما اجازه می دهد که مواد مغذی بیشتری مانند ویتامین 

ای، ویتامین دی، ویتامین آ و ویتامین کا را جذب بدن کنید.
افزایش گرسنگی: رژیم های غذایی کم چربی باعث افزایش گرسنگی می شوند آنهم 

با افزایش تولید هورمون گرلین که هورمون گرسنگی است.
افزایش وزن: رژیم های کم چرب بهترین گزینه ها برای کاهش وزن نیستند چون 
مطالعات ثابت کرده کسانی که از این رژیم ها پیروی می کنند، کالری کمتری هم 

می سوزانند و همین عامل ابتلا به چاقی و اضافه وزن است.

علمی و سلامت 
سه شنبه -دهم مردادماه ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4339

 

استفاده از مخاط حلزون برای تولید چسب 
جراحی مایع عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران 

اظهار داشت: طی ۱0 سال آینده بمب ساعتی چاقی 
در کشور ما منفجر شود.

دکتر عبدالرضا نوروزی در نشست خبری تازه های 
بیمارستان شریعتی تهران  چاقی و دیابت که در 
از داروهای  برگزار شد، خاطر نشان کرد: بسیاری 
گیاهی که برای چاقی در باشگاهها و آرایشگاهها ارائه 
می شوند یا گیاهی نیستند یا اینکه ماده موثر آنها 

برگشت پذیر است.
 DNP مواد دارای  داروها  این  بیشتر  افزود:  وی 
هستند که شاید چربی سوز باشد ولی عوارض بسیار 
زیادی خواهند داشت؛ البته برخی از این داروهای 
ضد چاقی ادرار آور یا ملین هستند که همین امر 
باعث می شود فرد در مدت زمان مصرف مقدار زیادی 
از آب بدن خود را از دست بدهد و بعد از قطع مصرف 

وزن فرد به میزان قبلی بازگردد.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران  با 
اشاره به بررسی های جهانی چاقی در ۱۹۵ کشور 
چاقی  نظر  از  ما  کشور  کرد:  نشان  خاطر  دنیا، 
ولی  دارد؛  خوبی  وضعیت  بزرگسالان  سنین  در 
کشورهایی مانند عراق، خلیج فارس و مصر از نظر 

چاقی وضعیت قرمزی دارند؛همچنین نتیجه این 
تحقیقات نشان داد که کشور مصر، چاق ترین کشور 

جهان به شمار می رود.
نظر  از  ما  کشور  وضعیت  اما  داد:  ادامه  نوروزی 
چاقی در سنین زیر ۲0 سال وضعیت خوبی ندارد، به 
طوریکه ۱۹ درصد دختران و پسران ما چاق هستند.

شیوع این چاقی در افراد زیر ۲0 سال در جنوب 
شرق کشور کمتر و در تهران و شمال کشور به وفور 

دیده می شود.
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران 

بیان کرد: اما از سوی دیگر 3۵ درصد آمار چاقی 
در تهران در بین سنین زیر ۲0 سال است. بنابراین 
با این آمار چاقی بین سنین زیر بیست سال برآورد 
می شود طی ۱0 سال آینده بمب ساعتی چاقی در 
کشور ما منفجر شود. وی با اشاره به انواع نان ها و 
ارتباط آن با چاقی خاطر نشان کرد: طی تحقیقاتی 
که داشتیم ۱3 نان را مورد بررسی قرار دادیم؛ در این 
پروژه مشخص شد که بهترین نان، سنگک است؛ 
البته نه به خاطر سبوس آن، بلکه به خاطر خوب 
پخته شدن این نان، همچنین بدترین نان ها نیز 
مربوط به نان های باگت با خمیر بسیار زیاد است. 
همچنین نان های لواش خوب هستند زیرا نشاسته 
در آن موجود است. نوروزی افزود: ایران با یک بمب 
ساعتی افزایش چاقی تا ۱0 سال دیگر روبروست و 

متاسفانه درمان چاقی، تحت پوشش بیمه نیست.
و میر ۱7  باعث مرگ  اینکه چاقی  بیان  با  وی 
درصدی در کشور شده است ، عنوان کرد: سازمان 
بهداشت جهانی، چاقی را مهم ترین خطر بشریت 
در سال ۲003 عنوان کرد ولی هنوز در کشور ما 
درمان چاقی تحت پوشش بیمه نیست و فقط برخی 

جراحی های چاقی پوشش اندک بیمه ای دارد.

ناسا قصد دارد تجهیزات جدید خود برای ردیابی سنگ های خطرناک آسمانی را 
آزمایش کند. آنها قصد دارند با این تجهیزات مسیر شهاب سنگی را ردیابی کنند 

که در اکتبر سال جاری به زمین نزدیک می شود.
ناسا سالهاست که مشغول تهیه و ساخت سیستمی برای مقابله با اشیای آسمانی 
است که حیات انسان را تهدید می کنند. درهمین راستا نیز  این سازمان دفتر 
»هماهنگی دفاع سیاره ای« را ایجاد کرده است. هدف این دفتر ردیابی  سنگ های 
آسمانی خطرناک است. در مرحله بعد عکس العملی مناسب را برای این روند در 
نظر می گیرد. اکنون ناسا قصد دارد تجهیزات ردیابی خود را روی یک شهاب سنگی 

آزمایش کند که در ماه اکتبر به زمین نزدیک می شود.
البته این نخستین مرتبه نیست که  دانشمندان شهاب سنگ ۲0۱۲TC4 را 

ردیابی می کنند. این شی آسمانی در ۲0۱۲ ردیابی شد اما خیلی زود در فضا گم 
شد. شهاب سنگ مذکور بسیار کوچک و کم نور است که ردیابی دوباره آن سال ها 
طول کشید. دانشمندان معتقدند  این شی دوباره در ۱۲ اکتبر ۲0۱7 نمایان 
خواهد شد. این اطلاعات کامل نیست و ستاره شناسان نمی توانند مسیر دقیق آن 

را ردیابی کنند. 
 آنها فقط می دانند شی از فاصله 6760 تا ۲74 هزار کیلومتری زمین گذر 
می کند. همزمان با نزدیک شدن شی به زمین، دانشمندان می توانند مسیر آن را به 

طور دقیق تر ردیابی کنند.
عرض این شهاب سنگ ۹تا 30 متر تخمین زده می شود. به عبارت دیگر ابعاد آن 

شبیه شهاب سنگی است که ۲0۱3 میلادی در زمین فرود آمد.

محققان دانشگاه صنعتی شیراز با همکاری دانشگاه 
علوم پزشکی شیراز موفق شدند با به کارگیری همزمان 
نانولوله های کربنی و لیزر، سلول های سرطانی را از بین 
ببرند و به گفته آنها این روش برای نابودی تومورهای 
سرطان پوست در موش آزمایشگاهی موفقیت آمیز بوده 
نوع  و شایع ترین  متداول ترین  پوست  است. سرطان 
سرطان در جهان است و 7۵ درصد کل سرطان در 
جهان را تشکیل می دهد. این نوع سرطان از قرارگیری 

بیش  از حد در معرض نور فرابنفش ناشی می شود.
درمان  پوست  سرطان  به  مبتلایان  اکثر  هرچند 
می شوند، اما به دلیل شیوع زیاد آن یکی از نگرانی های 
بزرگ افراد به  حساب می آید؛ از این رو محققان دانشگاه 
صنعتی شیراز با همکاری دانشگاه علوم پزشکی شیراز 

نانو  از  استفاده  با  بیماری  این  درمان  برای  را  روشی 
لوله های کربنی ارائه کردند. مهندس محمدعلی بهنام، 
دانشجوی مقطع دکترای مهندسی برق و الکترونیک 
دانشگاه صنعتی شیراز و از محققان این طرح در این 
باره گفت: در این طرح تلاش شده است تا با به کارگیری 
همزمان پرتو لیزر و نانولوله های کربنی در جهت نابودی 
تومورهای سرطان پوست گام برداشته شود. این روش 
درمانی به  منظور درمان سرطان در موش آزمایشگاهی 

مورد ارزیابی قرار گرفته و موفقیت آمیز بوده است.
وی ادامه داد: استفاده از این روش در درمان سرطان 
نه تنها سهولت و دسترسی فوق العاده ای به پزشک 
معالج می دهد، بلکه از سرعت بالاتری نسبت به سایر 
روش ها در تخریب بافت های سرطانی برخوردار است و 
نهایتا عوارض جانبی کمتری برای بیمار به دنبال خواهد 
داشت. بهنام با تاکید بر اینکه در این روش نانولوله های 
کربنی با یک نوع پلیمر زیست  تخریب پذیر و زیست 
سازگار پوشش داده می شوند، یادآور شد: سپس این 
تزریق می شوند.  تومور  درون  به  پوشش دار  نانوذرات 
شده  تزریق  کربنی  نانولوله های  به  لیزر  پرتو  تابش 
موجب می شود تا این نانو ذرات نور لیزر را به حرارت 
تبدیل کنند و این حرارت تومور سرطانی را به سمت 

نابودی ببرد. این محقق با بیان اینکه در این پژوهش 
نابودی بافت سرطانی  از روش هایپرترمیا به  منظور 
استفاده شده است، اضافه کرد: در این روش از یک 
واسط جهت تبدیل نور به حرارت استفاده  شد که نانو 
لوله های کربنی به دلیل برخورداری از خواص جذب نور 
بالا به  عنوان یک گزینه مناسب در این روش درمانی 
از  به  منظور جلوگیری  قرار گرفته اند.  استفاده  مورد 
کلوخه شدن نانولوله های کربنی درون آب و پراکندگی 
بهتر آنها، ابتدا این نانوذرات اکسید شده و سپس توسط 
پلیمر پلی اتیلن گلیکول پوشش داده شدند. وی با بیان 
FT- این که تشکیل این پوشش نازک توسط آزمون
IR و میکروسکوپ الکترونی روبشی تأیید شد، خاطر 
نشان کرد: در نهایت عملکرد این نانو ذرات در نابودی 
آنالیزهای هیستوپاتولوژی،  تومور سرطانی به کمک 
آماری و سمیت سلولی مورد ارزیابی قرار گرفته است. 
به گفته این محقق، نتایج آزمون  سمیت سلولی نشان 
 داد نانو لوله های کربنی اکسید شده سمیت سلولی به 
 مراتب کمتری نسبت به نانولوله های کربنی خام ایجاد 
می کنند. همچنین اندازه  تومور سرطانی موش پس 
از القای هایپرترمیا توسط نانوذرات، بسیار کوچکتر از 

تومور سرطانی پس از لیزر درمانی است.

بمب ساعتی چاقی تا ۱۰ سال دیگر در کشور منفجر می شود

ناسا شهاب سنگ های خطرناک را ردیابی می کند

ذوب تومورهای سرطانی در مدل های آزمایشگاهی

محققان کالج سلطنتی لندن و دانشگاه هاروارد با بررسی ترشحات چسبناک لیسه یا 
حلزون بدون صدف موفق به ساخت چسب مایع مورد استفاده جهت پیوند محل برش 

اندام های لغزنده درون بدن بدون نیاز به بخیه شدند.
 اگرچه استفاده از چسب در پیوند مجدد دو طرف بافت زخم یا محل برش در جراحی 
به چند دهه قبل برمی گردد، اما با توجه به ماهیت شیمیایی چسب های پزشکی موجود، 
استفاده از آنها برای پیوند اعضای درونی بدن احتمال عفونت و تحریک سیستم ایمنی را 

به شدت افزایش می دهد.
چسب انعطاف پذیر جدید می تواند در پیوند مجدد محل برش در جراحی اعضای بدن 
حتی در صورت خیس یا مرطوب بودن محل عمل کند و مهمترین ویژگی این چسب عدم 

آزادسازی سموم در بدن است.
محققان با سنتز و آزمایش ترشحات موکوزی لیسه یا حلزون بدون صدف دریافتند 
که وجود پروتئین های با بار مثبت در این ترشحات سبب چسبیدن این جانور به همه 

سطوح می شود.
آنها با آگاهی از این راز طبیعی موفق به ساخت نوعی ژل بر پایه آب و  با مولکول های 
با بار مثبت شدند که نیروی چسبناک قدرتمندی هنگام برخورد با سلول های با بار منفی 

بدن پیدا می کند.
پروفسور دونالد اینگبر، متخصص بیولوژی عروق از دانشکده پزشکی هاروارد عنوان کرد: 
خوشبختانه طبیعت برای این مشکل مشترک راه حل هوشمندانه ای یافته است که برای 

کشف پدیده هایی نظیر این اکتشاف باید نحوه نگرش ما به رفتار جانوران متمایز شود.
وی در ادامه افزود: دانستن این نکته که گام اصلی در رسیدن به یک دستاورد بزرگ در 
علم پزشکی و جراحی از مطالعه یک جانور بی آزار و به ظاهر کم اهمیت بدست آمده برای 

همه ما شگفت انگیز است.
محققان با آزمایش چسب جدید در اندام های مختلف خوک مثل پوست خیس و 
خشک، بافت غضروف، بافت شریان ها، بافت قلب و بافت کبد دریافتند که عملکرد این 

چسب در نوع خود بی نظیر است.

تا می توانید »سیب گلاب« بخورید
مصرف سیب شیرین و رسیده بخصوص انواع معطر و خوشبوی آن همچون سیب 
گلاب و گلشاهی، با تقویت دستگاه گوارش، سیستم عصبی 
مرکزی و قلب، به میزان زیادی از خستگی، ضعف، 

بیقراری و تحریکات عصبی می کاهد.
تصویر تا می توانید »سیب گلاب« بخورید

به گزارش جام جم انلاین به نقل از سلامت 
آنلاین، سیب های عطری و شیرین به ویژه 
تقویت کننده های  بهترین  از  گلاب  سیب 
دستگاه گوارش است و مصرف آن می تواند 
از برخی ناراحتی های معده از قبیل ریفلاکس، 

ترش کردن و تهوع جلوگیری کند.
این نوع سیب از عطش و التهاب معده در طول 
روزهای گرم تابستان می کاهد و مصرف فالوده آن همراه 
با قدری عسل و گلاب و زعفران، حدود یک ساعت پیش از غذا یا دو تا سه ساعت 
پس از غذا یا هنگام خستگی از کار روزانه و قبل از خواب شبانه، ضعف نیروی ذهنی 
و بدنی را کمتر کرده، واکنش شدید قلب و سیستم عصبی به تحریکات هیجانی را 

کاهش می دهد.
توصیه متخصصان طب سنتی بر این است که هنگام آبگیری سیب گلاب، مقادیری 
از پوست و پوره آن را با همدیگر مخلوط کنید تا از خواص بی شمار این میوه بی 

بهره نمانید.
سیب بخصوص انواع شیرین و معطر آن با هر مزاجی سازگار است و به بدن گرمی و 
تری معتدل می بخشد و مصرف آن برای افراد مبتلا به سردی و خشکی بدن و اعضای 
عصبی سودمند است اما در مقابل، سیب ترش، طبیعتی مایل به سردی و خشکی 
دارد و مصرف آن برای افراد دچار ام اس و خشکی و ضعف عمومی بدن و مبتلایان 

به افسردگی مناسب نیست.
متخصصان بر این باورند که مصرف سیب گلاب در فواصل وعده های غذایی برای 
مبتلایان به پسوریازیس جلدی نیز، بویژه اگر همراه با علایمی چون التهاب و خارش 

زیاد باشد، بسیار مفید است.

کلم بروکلی و گل  کلم به درمان ملانوم 
کشنده کمک می کنند

وجود  بروکلی  کلم  و  کلم  گل  در  ترکیبی  شد  ثابت  جدیدی  مطالعه  در 
دارد که بدون آسیب رساندن به سلول های سالم به نابودی 
در  دانشمندان  می کنند.  کمک  ملانوم  تومورهای 
بررسی هایشان روی موش های آزمایشگاهی رشد 
سلول های ناسالم را در این بیماری 6۹ درصد 
مشاهده کردند. آنان امیدوارند این موفقیت به 
تولید داروی جدیدی برای نابودی سلول های 
به  رساندن  آسیب  بدون  ملانوم  بدخیم 
سلول های سالم مجاور بیانجامد. ملانوم که 
وخیم ترین و رایج ترین شکل سرطان پوست 
است، به علت قرار گرفتن در معرض نور خورشید 
ایجاد می شود. هنگامی که ملانوم زود تشخیص داده 
شود به آسانی با جراحی قابل درمان است، اما اگر در سراسر 
اعضای بدن گسترش یابد عملا غیرقابل درمان است. همچنین شیمی درمانی و 
داروهای دیگر در صورت پیشرفت بیماری بی اثر خواهند بود و حدود سه چهارم 
مرگ ومیرهای مرتبط با پوست در اثر ملانوم  است. گروهی از محققان به سرپرستی 
دانشکده پزشکی دانشگاه ایالتی پنسیلوانیا ترکیبی را بر پایه  ایزوتیوسیانات های 
طبیعی به وجود آوردند که به داشتن خاصیت ضدسرطانی معروف شدند. این ترکیب 
در خانواده کلم ها از جمله کلم بروکلی، گل کلم، کریپورس، جوانه های بروکسل و 
تربچه یافت می شود. نتایج این مطالعه نشان داد این ترکیب پروتئین فاکتور القا شونده 

هیپوکسی را که عامل رشد تومورهای سرطانی است، مسدود می کند.

گوجه فرنگی ماده غذایی با میزان کالری پایین است. این 
ماده غذایی سرشار از ویتامین C، A و K است، همچنین 

میزان بالایی پتاسیم و منگنز دارد.
 گوجه فرنگی ماده غذایی با میزان کالری پایین است. این 
ماده غذایی سرشار از ویتامین C، A و K است، همچنین 
میزان بالایی پتاسیم و منگنز دارد. گوجه فرنگی منبع 
خوبی از فیبر محسوب شده، به طوریکه در افزایش سلامت 

دستگاه گوارش موثر است.
کالری گوجه فرنگی

یک گوجه فرنگی متوسط به قطر 6.3 سانتی متر ۲۲ 
کالری دارد که تقریبا معادل یک درصد از کل رژیم غذایی 
۲000 کالری است. همچنین حاوی 4.۸ گرم کربوهیدرات 
و ۱ گرم پروتئین بوده که این میزان از پروتئین به هضم 
اوقات  گاهی  می کند.  کمک  کربوهیدرات  گوارش  و 
که  می شود  خون  جریان  وارد  سرعت  به  کربوهیدرات 
منجر به افزایش قندخون و سپس افت آن شده که برای 
سوخت و ساز بدن مضر است. ۱.۵ گرم فیبر موجود در این 
ماده غذایی باعث حس سیری و کاهش اشتها شده و از 
زیاده روی در مصرف غذاهای ناسالم و پرکالری جلوگیری 

می کند.
موادمغذی موجود در گوجه فرنگی

C ویتامین
آسکوربیک اسید که به ویتامین C معروف است، یک 
ویتامین محلول در آب بوده که نقش ضروری در متابولیسم 
 C ویتامین ایفا می کند.  عملکرد سلولی  و  موادمعدنی 
همچنین به عنوان یک آنتی اکسیدان عمل کرده و از 
می کند.  محافظت  اکسیداتیو  آسیب  برابر  در  سلول ها 
همچنین این ویتامین برای کارکرد درست ریه و سیستم 

ایمنی مهم است.
یک فنجان از گوجه فرنگی ریز ۲0 میلی گرم از ویتامین 
C را برای بدن فراهم می کند که شامل ۲7 درصد از نیاز 
روزانه توصیه شده برای مردان و 33 درصد از نیاز روزانه 
توصیه شده برای بانوان است. این ماده غذایی حاوی مقدار 
کمی کالری بوده، به طوریکه به عنوان ترکیبی شیرین و 

بی نظیر برای یک میان وعده ی سالم به حساب می آیند.
A ویتامین

ویتامین A یک ویتامین محلول در چربی بوده که نقش 
حیاتی در بینایی و رشد سلولی دارد. یک گوجه فرنگی 
متوسط حاوی ۱0۲۵ واحد بین الملل ویتامین A بوده که 
یک سوم نیاز روزانه توصیه شده به این ویتامین را برای 

بزرگسالان تامین می کند.
پتاسیم

پتاسیم یک ماده معدنی و الکترولیت بوده که برای کارکرد 
طبیعی بدن ضروری است. این ماده معدنی به رشد سلولی 
و بافت ها، ارتباطات سیستم عصبی و ماهیچه ای و تعادل 
آب در بدن کمک می کند. گوجه فرنگی و فرآورده های آن 
منابع خوبی از پتاسیم محسوب می شوند. نصف فنجان از 
سس گوجه حاوی 40۵ میلی گرم پتاسیم بوده که ۱0 
درصد از نیاز روزانه توصیه شده به این ویتامین را برای 
بزرگسالان فراهم می کند. یک چهارم فنجان رب گوجه 
همچنین حاوی 66۵ میلی گرم از پتاسیم یا ۱4 درصد از 

نیاز روزانه توصیه شده به این ویتامین است.
K ویتامین

گوجه فرنگی منبع خوبی از بسیاری موادمغذی دیگر به 
ویژه ویتامین K و منگنز به حساب می آید. ویتامین K برای 
تشکیل استخوانی و انعقاد خون موثر است. ماده معدنی 
منگنز نیز به مقدار کم مورد نیاز بوده اما برای سوخت و 
ساز بدن ضروری است. یک عدد از این ماده غذایی اندازه 
متوسط ۵ تا ۱0 درصد از نیاز روزانه توصیه شده بزرگسالان 

به این ویتامین را تامین می کند.
فواید آب گوجه فرنگی

آب گوجه فرنگی سرشار از موادمغذی بوده، به طوریکه 
میزان کالری و چربی کمی دارد. همچنین آب این ماده 
غذایی، تامین کننده ی بسیاری از موادمغذی مورد نیاز 
بدن از جمله ویتامین های مختلف و آنتی اکسیدان ها برای 

عملکرد درست است.
گوجه منبع خوبی از ویتامین A و C محسوب می شود. 
آب گوجه فرنگی آماده شده به صورت کنسرو یا بطری 
اغلب غنی شده بوده، به طوریکه ویتامین های موجود در 
آن افزایش یافته است. براساس وزارت کشاورزی امریکا، 
نصف فنجان از آب گوجه ۱0 درصد از نیاز روزانه توصیه 
شده به ویتامین C و 3۵ درصد از نیاز روزانه توصیه شده به 
ویتامین A را برای بدن فراهم می کند. این نوشیدنی سرشار 
از موادمغذی همچنین حاوی ویتامین های B، پتاسیم و 

فیبر است.
یکی از ویژگی های مهم سلامتی آب این ماده غذایی 
به دلیل آنتی اکسیدان های موجود در آن بوده، همچنین 
سرشار از بتاکاروتن و لیکوپن است. رنگ قرمز تیره گوجه 
فرنگی به دلیل وجود لیکوپن بوده، همچنین این ماده با 
کاهش خطر ابتلا به بیماری قلبی و سرطان در ارتباط است. 

این آنتی اکسیدان قوی و ماده مغذی گیاهی از بدن در برابر 
رادیکال های آزاد دفاع کرده و مانع از آسیب سلولی می شود. 
براساس مطالعه انجام شده توسط آکادمی عصب شناسی 
در امریکا، میزان بالای لیکوپن موجود در گوجه فرنگی و 
فرآورده های به دست آمده از آن می تواند خطر سکته و 

سکته مغزی ایسکمیک را کاهش دهد.
آب این ماده غذایی علاوه بر فواید بسیاری برای سلامتی 
حاوی سدیم نیز می باشد. سدیم در عملکرد عصبی و تنظیم 
فشار خون موثر است، اما مصرف زیاد آن می تواند منجر به 
افزایش فشارخون در بیماران قلبی شود. بنابراین آب گوجه 
فرنگی با خلوص ۱00 درصد و با میزان سدیم بسیار پایین 

را انتخاب و خریداری کنید.
فواید گوجه فرنگی پخته شده

محصولات گوجه فرنگی پخته شده شامل کنسرو، سس و 
رب است. این ماده غذایی در گروه سبزیجات قرمز و نارنجی 
قرار دارد، به طوریکه براساس راهنمای تغذیه ی امریکا، 
مصرف میزان بالایی از آن توصیه می شود. درحالیکه گوجه 
فرنگی حاوی موادمغذی بسیاری است، اما تاکید تحقیقات 
اخیر بیشتر بر روی فیتوکمیکال لیکوپن است که مقدار آن 
در نوع پخته شده ی آن بیشتر از سایر موادغذایی می باشد.

سطح  کاهش  باعث  فرنگی  گوجه  پخت  درحالیکه 
این  از  برخی  اما  می شود،  آن  در  موجود  ویتامین های 
ترکیبات مفید سالم و کامل باقی می مانند. پوست گوجه 
فرنگی همچنین حاوی فیبر و موادمغذی بوده، بنابراین 

پخت این ماده غذایی با پوست بهتر از بدون پوست است.
حفظ سلامت قلب و عروق

مفیدترین ترکیب موجود در گوجه فرنگی ویتامین یا ماده 
معدنی نبوده، بلکه فیتوکمیکال لیکوپن است. این ترکیب 
دارای خواص آنتی اکسیدانی می باشد. همچنین مصرف 
میزان بالایی از لیکوپن باعث کاهش خطر بیماری قلبی 
و انواع خاصی از سرطان خواهد شد. براساس مقاله منتشر 
شده در مجله شیمی مواد غذایی و کشاورزی، پخت این 
ماده غذایی به مدت ۲ دقیقه، ۱۵ دقیقه و 30 دقیقه به 
ترتیب باعث افزایش سطح لیکوپن تا 6، ۱7 و 3۵ درصد 

می شود.
گوجه فرنگی پخته شده باعث کاهش سطح کلسترول 
می شود. مصرف روزانه ۲۵ میلی گرم لیکوپن باعث کاهش 
۱0 درصدی کلسترول خواهد شد. دریافت مقدار زیادی 
لیکوپن از گوجه فرنگی تازه بسیار مشکل است، اما می توان 
همین میزان را از سس گوجه فرنگی یا سایر محصولات 

گوجه فرنگی پخته شده به دست آورد.
پیشگیری از پوکی استخوان

گوجه فرنگی و محصولات آن می تواند به جلوگیری 
از ابتلا به پوکی استخوان، آسیب پوستی ناشی از اشعه 
فرابنفش خورشید و اختلال شناختی در افراد کمک کند. 
همچنین سطوح بتاکاروتن موجود در این ماده غذایی باعث 
افزایش سلامت چشم می شود، به طوریکه میزان بتاکاروتن 
موجود در گوجه فرنگی پخته شده بیشتر از نوع تازه ی این 

ماده غذایی است.
ملاحظات

محصولات گوجه فرنگی با میزان پایینی از افزودنی هایی 
از جمله شکر و نمک را انتخاب و خریداری کنید. شکر 
و نمک افزودنی می تواند موحب افزایش خطرات سلامتی 
شود. همچنین می توانید رب یا سس این ماده غذایی را به 
روش خانگی تهیه کنید. با این روش می توانید با اطمینان 
از نبود افزودنی های ناسالم از فواید گوجه فرنگی پخته شده 

بهره مند شوید.

فواید شگفت انگیز یک میوه معجزه گر!

تولید کنسانتره پروتئینی از آب  پنیر با سامانه 
محققان کشور

یکی از شرکت های دانش بنیان با طراحی سامانه ای موفق شد روزانه ۱00 لیتر 
کنسانتره پروتئینی از آب پنیر تولید کند.

در حال حاضر بیش از ۱00 شرکت تولید مواد لبنی در کشور در حال فعالیت 
هستند که سالانه 4۵0 هزار تن پنیر تولید می کنند. حجم آب پنیر تولیدی توسط 
این شرکت ها به میزان ۲ تا 3 میلیون تن در سال می رسد. از یک سو تبدیل آب پنیر 
به پودر موجب ضرر اقتصادی است و از سوی دیگر رهاسازی آن در طبیعت به عنوان 

پساب، آلودگی زیست محیطی را در پی دارد.
بنابراین تبدیل این حجم از آب پنیر به کنسانتره پروتئین می تواند موجب افزایش 
قابل توجه ارزش افزوده  این محصول لبنی شود. از این رو یکی از شرکت های دانش بنیان 
کشور سامانه ای را ساخته است که می توان با راه اندازی آن در مقیاس نیمه صنعتی 
روزانه ۱00 لیتر کنسانتره پروتئینی آب پنیر تولید کرد. کنسانتره پروتئین آب پنیر 
یکی از محصولات آب پنیر است که به دلیل دارا بودن خصوصیاتی مانند قابلیت هضم، 
حلالیت بالا، قابلیت تشکیل ژل و قابلیت زدن و تشکیل کف از ارزش بالایی برخوردار 
است و کاربردهای فراوانی در صنایع مختلفی از جمله صنایع تولید محصولات لبنی، 
صنایع نانوایی و فرآورده های گوشتی دارد. این محصول که از حذف مواد معدنی و 
لاکتوز از آب پنیر به دست می آید، می تواند حاوی درصدهای مختلف پروتئین باشد 
و به  صورت محلول یا پودر در دسترس خواهد بود. خواص عمل کنندگی آن در مواد 

غذایی بسته به میزان پروتئین آن متفاوت خواهد بود.



نگاهی به آسیب های استفاده افراطی از اینترنت 

زندگی مجازی در فضای مجازی 

اجتماعی6
سه شنبه -دهم مردادماه ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4339

مدیر عامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم :

سوهان قم ثبت ملی شد 
مدیر عامل شرکت شهرك های صنعتی قم از ثبت ملی سوهان قم در سازمان مالکیت 

صنعتی ایران خبر داد.
امیر طیبی نژاد با اعلام این خبر اظهارداشت: ثبت ملی سوهان قم یکی از خواست ها 
و مطالبات اجتماعی مردم و تولیدکنندگان شیرینی سوغات قم بود که با حمایت این 
شرکت و همت عامل توسعه خوشه کسب و کار سوهان اجرایی شد. وی با بیان اینکه 
با این اتفاق مبارك برای همیشه نام سوهان قم برای استان و در ایران ماندگار شد گفت: 
محصولات و تولیدات مهمی در استان قم مانند فرش دستباف وجود دارد که وقتی 
به صورت تجاری در بازارهای خارجی حضور پیدا کرد متاسفانه توسط تولید کنندگان 
سودجوی سایر کشورها مورد سوء استفاده قرار گرفت و همین محصول با کیفیت پایین 
به نام قم تولید و عرضه شد. طیبی نژاد این اتفاق نامبارك را عاملی مهم در بی ثباتی بازار 
محصولات قم ارزیابی کرد و بیان داشت: طی چند سال اخیر نیز شاهد بودیم افرادی 
در نقاط مختلف کشور اقدام به تولید سوهان با نام قم و عرضه در بازار می کردند که 
از کیفیت بسیار پاینی نیز برخوردار بود که موجبات ضربه زدن به جایگاه واقعی این 
سوغات اصیل قم را فراهم می کرد. وی تلاش برای ثبت جهانی سوهان قم در آینده ای 
نزدیك را خبر داد و افزود: مقدمه ثبت جهانی، ثبت ملی سوهان بود که طی مدت 6 ماه 
توسط عامل توسعه خوشه، همکاری سازمان صنعت، معدن و تجارت و همیاری های 
اتحادیه سوهان قم به ثمر نشست و در مرحله دوم برای ثبت جهانی آن نیز اقدامات 
مقدماتی در حال اجرا است. مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم ثبت ملی سوهان 
استان را عاملی مهم برای نظارت جدی بر تولید و کیفیت این محصول در کشور دانست 
و خاطرنشان ساخت: ثبت ملی سوهان به نام قم منافاتی با تولید این محصول در سایر 
استان ها ندارد و با این اتفاق فقط شرایط برای نظارت قانونی اتحادیه سوهان استان بر 

عدم استفاده از نام قم در تولیدات سایر استانها را فراهم می کند.

در دولت تدبیر و امید  صورت گرفت 

افزایش 63 درصدی پوشش بیمه ای کارگران 
ساختمانی استان قم

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت: پوشش بیمه ای کارگران ساختمانی این 
استان در دولت تدبیر و امید 63 درصد افزایش یافت.

سید مجتبی موسوی افزود: ۱۱ هزار و 303 تن از کارگران ساختمانی استان قم سال 
۹۲ از خدمات بیمه تامین اجتماعی برخوردار بودند که این رقم در پایان خرداد ماه 

امسال به ۱۸ هزار و 3۸۲ تن افزایش یافته است.
وی ادامه داد: تعداد زنان خانه دار بیمه شده استان قم نیز از 30 تن در بدو آغاز به 
کار دولت تدبیر و امید به 4۸6  تن در سه ماهه نخست امسال افزایش یافته است و 
بر اساس آمار سه ماهه اول ۹6 تعداد زنان سرپرست خانوار تحت پوشش کمیته امداد 
و بهزیستی در استان قم که بیمه تامین اجتماعی هستند به 3 هزار و ۸0۹ تن می 
رسد.وی اظهار کرد:تعداد مددجویان بهزیستی بیمه شده از 33۵ تن در سال ۹۲ به 
۸۱۲ تن در سه ماهه نخست سال ۹6 افرایش یافته است و رشد ۱4۲ درصدی را 
نشان می دهد.موسوی گفت: تعداد مددجویان کمیته امداد بیمه شده از 3۱0 تن در 
سال ۹۲ به 3۵۹ تن در سه ماهه نخست سال ۹6 افرایش یافته و رشد ۲0 درصدی 
دارد.مدیرکل تامین اجتماعی استان قم بیان کرد: 3۹ هزار و ۱7۱ نفر از بیمه شدگان 
توافقی این استان سال ۹۲ از خدمات بیمه ای این اداره کل بهره مند شدند که این رقم 
در خردادماه امسال به 4۲ هزار و ۵۲7 نفر رسیده است و رشدی معادل ۱0 درصد را 
نشان می دهد.موسوی  گفت: تعداد بیمه شدگان اداره کل تامین اجتماعی استان قم در 
چهار ساله فعالیت دولت تدبیر و امید 6 درصد، تعداد مستمری بگیران 3۱ درصد، تعداد 
بازنشستگان 33 درصد، تعداد از کارافتادگان ۱۸درصد و تعداد مستمری بگیران بازمانده 
۲۹ درصد افزایش یافته است.وی ادامه داد: تعداد شعب خدمات دهنده این اداره کل به 
بیمه شدگان از 3 شعبه به 4 شعبه ) ایجاد یک شعبه در منطقه کم برخوردار نیروگاه( 
و تعداد کارگزاری های این اداره کل از ۲ کارگزاری به 3 کارگزاری افزایش یافته است.
موسوی گفت: اجرای قانون بخشودگی جرایم بیمه ای کارفرمایان در راستای اجرای 
سیاست های اقتصاد مقاومتی و بهبود فضای کسب و کار و حمایت از تولید، تدوین، اجرا 
و پایش برنامه های عملیاتی سازمان و ایجاد پرونده الکترونیک فنی بیمه شدگان نیز از 
اقدام های اداره کل تامین اجتماعی قم برای ارایه خدمات هرچه بیشتر به بیمه شدگان 
این استان است.7۲7 هزار و 466 نفر از جمعیت استان قم تحت پوشش سازمان تامین 

اجتماعی قرار دارند که حدود 63 درصد جمعیت استان قم را شامل می شوند. 

از  ایران روزانه زمان زیادی  از مردم  برخی 
وقت خود را در شبکه های اجتماعی سپری 
محمدرضا  که  است  سخنی  این  می کنند؛ 
جوانان  امور  ساماندهی  امور  معاون  رستمی 
زمان  این  می گوید.  جوانان  و  ورزش  وزارت 
طولانی،  باعث می شود به ازای آن   ارتباط افراد 
با دیگران در دنیای واقعی کاهش یافته و حتی 
مهارت های ارتباطی شخص نیز با چالش روبه رو 

شود. 
ناشی  آسیب های  که  کرد  فراموش  نباید   
از گرایش بیش ازحد به ابزارهای ارتباطی در 
دنیای مجازی بسیار فراتر از این موارد است؛ 
واقعیت این است که زنگ خطر ناشی از این 
امر مدتی است که به صدا درآمده و اگر این 
روزها نگاهی موشکافانه به روابط و تعاملات 
باشیم، شاهد  افراد داشته  فردی و اجتماعی 
خواهیم بود که تا چه میزان تغییر الگوی ارتباط 
از چهره به چهره به مجازی، توانسته است اثرات 

نامطلوبی بر خانواده ها داشته باشد.
روی خط آمار

نتایج نظرسنجی انجام شده درباره شبکه های 
اجتماعی، نشان می دهد که ۸۲درصد کاربران 
عضو گروه های دوستی هستند و زمان زیادی را 
صرف فعالیت در این فضاها می کنند. به گفته 
روزبه کردونی مدیرکل دفتر امور آسیب های 
اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
نظرسنجی  این  در  پاسخگویان  64/۱درصد 
باعث  اجتماعی  شبکه های  که  بودند  معتقد 
ارتباط بین اعضای یك خانواده ازجمله  شده 
والدین با فرزندان و علاوه بر این تعامل میان 
همسران کم شود که پیامد آن افزایش احتمال 
بروز اختلافات زناشویی خواهد بود. بحثی که 
ازنظر مهدی ملک محمد روان شناس، می تواند 
نظر  زیر  با  زوج ها  از  یک  هر  تا  شود  باعث 
گرفتن عملکرد و روابط همسر یا نامزد خود در 
شبکه های اجتماعی مجازی، دچار حسادت در 
روابط شده یا با سوءبرداشت از برخی مکالمات 
روابط خود را دچار چالش جدی کنند؛ البته 
نباید فراموش کرد که این شبکه ها به دلیل نبود 
نظارت بر آن ها قادر هستند به بستری مستعد 
ناهنجاری های رفتاری، خیانت در  بروز  برای 
تبدیل  نیز  جوانان  اغفال  و  زناشویی  زندگی 

شوند.
افت تحصیلی دانش آموزان و 

دانشجویان
بیش ازحد  گرایش  آسیب شناسی  فهرست 
عضویت  و  ارتباطی  نوین  ابزارهای  به  افراد 
در شبکه های مجازی، تنها به تعاملات میان 

زوج ها و کاهش ارتباط چهره به چهره در جامعه 
محدود نمی شود، بلکه به طور نمونه می توان 
تحصیلی  شرایط  بر  شبکه ها  این  تأثیر  به 
دانش آموزان و دانشجویان اشاره کرد. به عبارتی 
باید گفت دانش آموزان و دانشجویانی که درگیر 
تمرکزشان  می شوند،  اجتماعی  شبکه های 
تحصیلی  افت  و  می یابد  کاهش  درس  بر 
یک  نتایج  طبق  شد.  خواهد  گریبانگیرشان 
تحقیق که توسط گروهی از روان شناسان به 
سرپرستی »گراهام جونز« در انگلستان انجام 
از  بیش  روز  در  دانشجویانی که  است،   شده 
دو ساعت در این فضاها وقت خود را سپری 
می کنند، در مقایسه با دانشجویان دیگر در 
را  بیشتری  تحصیلی  افت  معناداری  سطح 
تجربه می کنند. همچنین در ایران نیز طی 
با  برابر  زمانی  دانشجویان  گذشته  دوسال 
4۸واحد دانشگاهی صرف شبکه های اجتماعی 
کرده اند؛ به زبان ساده تر میزان تمرکز، انرژی 
و زمانی که دانشجویان در دوسال اخیر برای 
حضور و فعالیت در شبکه های مذکور صرف 
برآورد  دانشگاهی  4۸واحد  معادل  کرده اند، 
انوشه  محمود  سید  که  آماری  می شود؛ 
روان شناس در همایش کار، فناوری و زندگی 

سالم آن را اعلام کرده است.

ابزاری برای تسویه حساب های شخصی
شبکه های  از  استفاده  گسترش  روزها  این 
مجازی در کنار همه موارد عنوان شده، به ابزاری 
تسویه حساب های  و  دشمنی ها  برخی  برای 
شخصی نیز بدل شده است. مواردی که هر 
روز موجب شکل گیری پرونده های جدید در 
پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات می شود؛ 
زیادی  تعداد  طرح  دلیل  شاید  که  شکایاتی 
چنین  از  کاربران  نادرست  استفاده  آن ها  از 
فضاهایی و نبود نظارت بر آن ها باشد؛ برای 
اجتماعی  پروفایل در شبکه های  ایجاد  مثال 
مجازی و درج تصاویر شخصی و خانوادگی افراد 
دیگر که موجبات هتک حیثیت و آبروریزی 
برای فرد را فراهم می آورد و کار را به طرح 

شکایت در مراجع قضایی می کشاند.
انتشار اخبار و اطلاعات کذب

علاوه بر همه مواردی که تا به اینجا به آن ها 
انتشار اخبار و اطلاعات کذب در  اشاره شد، 
شبکه های مجازی و تشویش اذهان عمومی نیز 
یکی دیگر از کارکردهای منفی است که این 
روزها برخی از کاربران آگاهانه و نا آگاهانه به 
آن دامن زده اند. خبرهایی بدون منبع درباره 
مشاهده موارد ابتلا به بیماری ابولا در کشور، 
حتی انتشار خبر وقوع سومین آتش سوزی پس 

از دو آتش سوزی در مجتمع ستاره جنوب و 
هتل هرمز بندرعباس، آن هم به نقل از یکی 
از خبرگزاری های رسمی، مثال هایی در این باره 
است که شاید برای بسیاری از ما آشنا بوده 
را خوانده  این باره  در  منتشرشده  و خبرهای 
باشیم. ازسوی دیگر نتایج تحقیق دیگری در 
افراد  که ۹0درصد  می دهد  نشان  حوزه  این 
دقایق پیش از خواب را با تلفن  همراه، ایمیل و 
شبکه های اجتماعی می گذرانند؛ موضوعی که 
شهاب جوانمردی عضو هیئت مدیره سازمان 

نظام صنفی رایانه ای هم آن را تأیید می کند.
اعتیاد به شبکه های اجتماعی

امروزه یکی از مشکلاتی که می تواند برای 
افراد معتاد به اینترنت و شبکه های اجتماعی 
به وجود بیاید، مشکل انزوا از جمع و گوشه گیری 
و درنهایت افسردگی مفرط است. با نگاهی گذرا 
به اطراف و افراد مختلف در خانواده هایی که 
با آن ها ارتباط داریم، قطعا این مشکلات در 
برخی افراد احساس می شود. نکته قابل تأمل 
اینجا است که خود افراد وابسته به شبکه های 
این  از  استفاده  در  افراط  هرگونه  اجتماعی، 
را رد  شبکه ها و همچنین گوشه گیری خود 
می کنند؛ اما واقعیت این است که بدون اینکه 
متوجه باشند، از جمع گریزانند و اگر هم در 

جمع حاضر باشند، تنها جسم شان حاضر است 
و فکر و روح شان در درون شبکه های مختلف 
است. این مشکلات قالبا برای افراد متأهل حادتر 
از افراد مجرد است؛ به گونه ای که بسیاری از 
مشکلات خانوادگی از همین مسئله سرچشمه 
می گیرد. اعتیاد افراد به این شبکه ها معمولا 
به گونه ای است که بیشتر وقت آن ها را می گیرد 
و حتی در محل کار آن ها هم مشکلاتی را ازنظر 
زمانی پدید می آورد. این افراد در منزل باوجود 
حضور فیزیکی در جمع خانواده، حواس شان 
به این شبکه ها است و به همین دلیل اغلب در 
گوشه و کنار محل تجمع خانواده حاضر هستند 
و معمولا درصورت مواجهه با سؤال یا مسئله ای، 

با تأخیر و با زحمت پاسخگو هستند.
راه هایی برای رهایی

افراد باید برای استفاده از شبکه های اجتماعی 
و کلا فضای مجازی، زمان خاصی از شبانه روز را 
درنظر بگیرند؛ مثلا زمانی که متعلق به خودشان 
است، می تواند زمان مناسبی باشد یا زمان هایی 

که از جمع دور هستند.
باید همواره برای حضور در فضای مجازی، 
وقت مشخصی را تعیین کنید؛ مثلا یک  ساعت، 
درطول  مشخصی  مدت زمان  یا  نیم ساعت 
آسیبی  افراد  دیگر  برنامه های  که  شبانه روز 
نبیند. ناگفته نماند که اغلب کارشناسان بیش 
از دوساعت استفاده مفید از گوشی همراه و تبلت 
را در شبانه روز مفید نمی دانند. افراد مختلف، 
مخصوصا افرادی که تازه ازدواج  کرده اند، باید 
سعی کنند علاوه بر رعایت موارد بالا، همسران 
را  خود  لحظات  و  کنند  خود  همراه  را  خود 
در کنار یکدیگر سپری کنند. باید سعی شود 
بدگمانی  و عملی که موجبات  از هر حرکت 
پدید  خانواده  میان  در  را  اضطراب  و  شک  و 
می آورد، جلوگیری شود. امروزه بعد از مشاوره 
خانواده مشخص می شود بسیاری از مشکلاتی 
که میان خانواده ها و مخصوصا زوج ها به وجود 
می آید و به دادگاه های خانواده کشیده می شود، 
سوءتفاهمی بیش نبوده است. باوجود رعایت 
همه این مسائل، حتی اگر لحظه به لحظه استفاده 
از شبکه های مجازی مفید باشد، انسان باید به 
مسائل روزمره دیگر خود توجه کند؛ توجهی 
که اگر به اندازه نباشد و دچار افراط یا تفریط 
شود، می تواند مشکلاتی شبیه به این مشکلات 
استفاده بیش ازحد از فضای مجازی را پدید آورد. 
گوشی های همراه،  از  بیش ازحد  استفاده  عدم 
روانی  آسیب های  از  می تواند  اینکه  بر  علاوه 
برای انسان جلوگیری کند، جسم انسان را از 

آسیب های احتمالی دور نگه می دارد.






